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§  62  

Val av justerare 

Beslut 
Johanna Kvist (S) väljs att jämte ordförande justera dagens protokoll. 

- - - - - 
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§  63  

Anmälningar 

Beslut 
Kommunstyrelsen noterar utsända anmälningar till protokollet. 

Sammanfattning av ärendet 
 Från Revisionen 

1.  
Revisionsskrivelse och Revisionsrapport 7/2024 – Granskning av bak-
grundskontroller och internkontroll mot välfärdsbrott, KFKS-2025-00381 

 Övrigt  
2.  Information från SKR - Läroprocess Framtidens socialtjänst 
3.  Information från SKR – Inbjudan till demokratidagen 2025 

4.  
Regeringsbeslut – Uppdrag till en förhandlingsperson att omförhandla 
2013 års Stockholmsförhandling och Sverigeförhandlingens 
Stockholmsdel samt klargöra förutsättningarna för genomförande och 
finansiering av Östlig förbindelse i Stockholms län 

5.  
Hemställan från Södertörns brandförsvarsförbund till 
medlemskommunerna angående Nacka kommuns utträde samt ny 
förbundsordning och reglementen, KFKS-2025-00305 

6.  
Länsstyrelsens uppföljning av lav-beslut för Dalvägen-Gustavsviksvägen  
KFKS 2022-00521 

7.  
Redogörelse till länsstyrelsen om verksamhetsområde och utbyggnad av 
vatten- och spillvattenanläggning för område Dalvägen-Gustavsviksvägen 
KFKS 2022-00521 

8.  
Sammanträdesplan 2026 för SKR:s beredningar/delegationer och styrelse 

9.  
Länsstyrelsens uppföljning av LAV-beslut för området Dalvägen - 
Gustavsviksvägen 

10.  
Protokoll från: 
KSVU 2025-04-01      KSAU 2025-04-01 
KSSU 2025-03-25       KSMU 2025-03-25 

 

- - - - - 
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§  64 KFKS-2025-00001 

Delegationsbeslut kommunstyrelsen 2025 

Beslut 
Kommunstyrelsen noterar anmälda delegationsbeslut till protokollet. 

Sammanfattning av ärendet 
 Ärende Beslutsfattare Datum 

1.  Personuppgiftsincident 2025-04-03 
KFKS-2025-00317 

Enhetschef 
Juridik- och 
kanslistaben 

2025-03-06 

2.  Uppkoppling mot Södertörn av brandlarm i 
gruppboenden (Komponent brandlarm 
gruppboenden 2025) 
KFKS-2025-00256 / KFKS 2020/40 

Enhetschef 
Fastighetsenheten 

2025-03-07 

3.  Arrendeavtal med Nacka trafikskola för 
parkeringsplatser inom fastigheten Sicklaön 40:11 
KFKS-2025-00214 

Gruppchef,  
fastighetsenheten 

2025-03-10 

4.  Arrendeavtal med Saltsjöbadens sjöscoutkår för 
småbåtsbrygga inom fastigheten Solsidan 2:25 
KFKS-2025-00786 

Gruppchef,  
fastighetsenheten 

2025-03-11 

5.  Yttrande (begäran om omprövning) till 
Skolinspektion 
KFKS-2024-01167 

Produktionsdirektör, 
Välfärd skola  

2025-03-12 

6.  Anlitande av konsult för värdering av 
intrångsersättning inom stadsbyggnadsprojektet 
Värmdövägen etapp 1 
KFKS 2019-232 

Projektledare, 
Exploateringsenheten 

2025-02-13 

7.  Informationshanteringsplan för hantering av 
kunds dokumentation inom affärsområde äldre, 
välfärd samhällsservice 2025 
KFKS 2025-00349 

Affärsområdeschef 
äldre, välfärd 
samhällsservice 

2025-03-11 

8.  Avtal om arrende för parkerings-platser med 
Bergsmannens parkeringsförening på del av 
Sicklaön 40:11 
KFKS-2023-01280 

Gruppchef, 
fastighetsenheten 

2025-03-12 
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9.  Avtal om tidsbegränsad nyttjanderätt på del av 
fastigheten Erstavik 6:1 för beachvolleybollspel 
KFKS-2024-01089 

Gruppchef, 
fastighetsenheten 

2025-03-12 

10.  Ansökan om lantmäteriförrättning 
KFKS 2016-129 

Projektledare, 
Exploateringsenheten 

2025-03-17 

11.  Fullmakt att företräda Kommunstyrelsen i Nacka 
kommun vid mark- och miljödomstolen i mål 
om fastställande av tomträttsavgäld 
KFKS 2024-868 

Stadsjurist 2025-03-20 

12.  Tilläggsavtal till avtal avseende förtydligande av 
nyttjanderätt enligt järnvägsplan vid 
stationsentréer mot stadsparken och Vikdalsbron 
KFKS 2017-763 

Tf Enhetschef, 
Exploateringsenheten 

2025-03-25 

13.  Betalningsplan och säkerhet för 
gatukostnadsersättning, fastigheten Lännersta 
1:197, KFKS 2002-009 

Projektchef, 
exploateringsenheten 

2025-03-26 

14.  Beslut om certifikatupplåning 2025-03-27 – 
2025-06-27, KFKS 2025-00167 

Finanschef 2025-03-25 

15.  Upphandling av konsultstöd Bandkupphandling 
(inleda) 
KFKS 2025-00417 

Ekonomi-och 
finansdirektör 

2025-03-27 

16.  Nya, avslutade och omförhandlade avtal 
lokalförvaltning 2025-mars, KFKS 2024-00970 

Enhetschef, 
fastighetsenheten 
Gruppchef, 
fastighetsenheten 

2025-03-31 

17.  Avbetalning av skuld som uppstått på grund av 
renoveringskostnader, KFKS-2025-00392  

Ekonomi-och 
finansdirektör 

2025-03-24 

18.  Kommungemensam informationshanteringsplan 
för ekonomiadministration,KFKS-2025-00434 

Enhetschef, Juridik- 
och kanslistaben 

2025-03-31 

19.  Beslut om kommunal borgen för Nacka vatten 
och avlopp AB:s lån hos Kommuninvest i 
Sverige AB, 2025-04-07—2030-11-12  
 KFKS 2025-00142 

Bitr ekonomi och 
finansdirektör samt 
finanschef 

2025-03-31 

 

- - - - - 
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§  65 KFKS-2025-00158 

Flytt av stadsbyggnadsprojekt Stadshusparken från 
kommunstyrelsen till natur- och trafiknämnden 

Beslut 
Kommunstyrelsen föreslår kommunfullmäktige att fatta följande beslut. 

Kommunfullmäktige beslutar att ansvaret för stadsbyggnadsprojektet Stadshusparken 
överförs från kommunstyrelsen till natur- och trafiknämnden i enlighet med 
stadsledningskontorets tjänsteskrivelse daterad den 27 februari 2025. 

Sammanfattning av ärendet 
Stadsbyggnadsprojekt Stadshusparken avser planeringen och utbyggnaden av en 
mångfunktionell och naturban parkanläggning i centrala Nacka och som binder samman 
omkringliggande stadsbyggnadsprojekt. Projektet startade 2022. Under våren 2024 
uppdagades att projektets utredningsarbete väsentligt överskridit budget varpå 
stadsdirektören tillsatte en extern genomlysning som genomfördes av KPMG. Revisorerna 
konstaterade sammanfattningsvis i sin granskning att riktlinjer och krav på när nytt 
reviderat investeringsbeslut ska fattas inte efterlevts och rekommenderade kommunen med 
bakgrund av detta att se över organisationsstrukturen för investeringsprojekt för att 
säkerställa ökad tydlighet i roller, ansvar och effektivitet. Sedan KPMG:s granskning har 
projektet varit passivt. Mot denna bakgrund samt att grön kompetens för projektets 
gestaltning och genomförande finns inom natur- och trafiknämnden föreslås att projektet 
flyttas från stadsutveckling under kommunstyrelsen till natur- och trafiknämnden där natur- 
och trafiknämnden övertar ansvaret för projektets fortsatta arbete och tillsätter erforderliga 
resurser. 

Per 31 december 2024 uppgår upparbetade kostnader i projektet till cirka -6,8 miljoner 
kronor, varav cirka -3,2 miljoner kronor avser driftskostnader och cirka -3,6 miljoner 
kronor avser investeringar. Beviljad budget uppgår till 3,0 miljoner kronor avseende 
investeringar. Budget har således överskridits med cirka -3,8 miljoner kronor.  

Projektflytten innebär i sig inga ekonomiska konsekvenser. Eftersträvansvärt är att kunna 
följa projektet från dess start och att en fullständig överblick av projektet är möjlig oavsett 
var i organisationen som projektansvaret ligger. Beviljade budgetmedel och upparbetade 
kostnader följer med projektet vidare till natur- och trafiknämnden där projektets fortsatta 
framdrift sker, och där natur- och trafiknämnden framåt ansvarar för att söka nya 
budgetmedel för tertialbokslut 1 (2025) i enlighet med ordinarie rutin för 
investeringsprocessen som en del av kommunens budgetprocess.  
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I den ekonomiska uppföljningen av projektet framgent är det viktigt att ta hänsyn till 
projektets historik som en förklaring till de upparbetade kostnader som natur- och 
trafiknämnden övertar. I enlighet med gällande redovisningsregler för investeringar och 
förgäveskostnader erfordras också en genomgång av upparbetade investeringar i syfte att 
bedöma huruvida de är till värde och nytta för projekt Stadshusparken framgent i 
förhållande till parkens nya förutsättningar. Genomgången är nödvändig oavsett vilken del 
av Nackas organisation som är ansvarig för Stadshusparkens fortsättning och kan innebära 
risk för förgäveskostnader om maximalt cirka 3,2 miljoner kronor. 

I det fortsatta arbetet med parken är det viktigt med en nära dialog med det pågående 
uppdraget att hitta en ny bytespunkt för bussar, ett arbete som sker i samverkan med 
regionen och Trafikverket. Dialog och samverkan är även en förutsättning vid framtagande 
av ny strukturplan för del av centrala Nacka där översyn av bland annat parkens 
avgränsning samt Trafikverkets avfartsramper ingår. 

Handlingar i ärendet 
Protokollsutdrag KSSU 2025-03-25 § 27 
Tjänsteskrivelse daterad den 27 februari 2025 
Bilaga 1 Upparbetade kostnader i stadsbyggnadsprojekt Stadshusparken 

Yrkanden 
Peter Zethraeus (M) yrkade, med instämmande av Desha Svenneborg (MP) bifall 
stadsutvecklingsutskottets förslag. 

Beslutsgång 
Ordföranden konstaterade att det fanns ett förslag till beslut, Peter Zethaeus yrkande, och 
fann att kommunstyrelsen beslutade i enlighet med det. 

Protokollsanteckning 
Mats Gerdau lät anteckna följande för Moderaterna: 
Efter en tids paus tar nu stadshusparksprojektet äntligen fart igen. Det är bra att projektets 
organisatoriska tillhörighet ändras, det är ett led i arbetet att tydliggöra roller och ansvar 
samt att påskynda att man får till en trevlig park i anslutning till stadshuset och nya 
bostadskvarter. Med flytten till natur- och trafiknämnden får projektet ett tydligare fokus på 
att skapa en park och de gröna kompetenserna kan bidra bättre till parkens innehåll och 
utformning. Från moderat håll prioriterar vi de gröna frågorna och visar att stadsparken har 
en viktig plats i den nya Nacka. Stadshusparken ska givetvis ses i ett sammanhang med de 
kringliggande planerna, men den ska ges utrymme att utvecklas på sina egna premisser. 

Mikael Carlsson lät anteckna följande för Nackalistan: 
Nackalistan ställer sig bakom förslaget att föra över projekt Stadshusparken från 
kommunstyrelsen till natur- och trafiknämnden, då detta tydliggör ansvarsfördelningen och 
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placerar projektet där den mest relevanta kompetensen finns inom den enhet som ansvarar 
för grön- och blåstruktur i kommunen. Samtidigt vill vi kraftfullt markera vår oro över de 
allvarliga brister som uppdagats i projektets styrning och ekonomiska kontroll. Att ett 
projekt med en beslutad investeringsbudget på 3 miljoner kronor kan driva upp kostnader 
på närmare 7 miljoner kronor utan att ett nytt investeringsbeslut fattas eller att ansvariga 
reagerar i tid, är inte acceptabelt. 

Den externa granskningen av KPMG visar på systemfel i kommunens hantering av 
investeringsprojekt. Riktlinjer har inte följts, kostnader har mer än fördubblats, och tydliga 
roller och ansvar har saknats. Det är positivt att man nu föreslår organisatoriska 
förändringar som till viss del kan komma tillrätta med dessa problem. 

Det är allvarligt att kommunen riskerar att behöva bokföra cirka 3,2 miljoner kronor som 
förgäveskostnader, pengar som i slutänden belastar skattebetalarna. Att kommunen inte 
haft kontroll på när ett projekt ska pausas, revideras eller omprövas är ett svek mot 
invånarnas förtroende. 

Vi ser positivt på att projektet nu ges en nystart inom rätt nämnd, men det krävs också att 
man lär sig av misstagen. Invånarna i Nacka förtjänar bättre styrning av sina gemensamma 
resurser. 

Desha Svenneborg lät anteckna följande för Miljöpartiet: 
Det är mycket som är ovisst i centrala Nacka sett till planering och genomförande men 
som vi ser det ska det inte hindra utvecklingen av stadsparken. De delar som inte berörs 
bör kunna bli till park och mötesplats både för de som redan flyttat in och för alla som rör 
sig i området. Just nu känns platsen inte särskilt upplyftande då den består av hårdgjorda 
ytor med parkering med en stor trafikkarusell som fond. Vi förutsätter dock att samordning 
med andra processer sker så vi inte anlägger park som sedan behöver rivas upp. 

- - - - - 
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§  66 KFKS-2017-00769 

Reviderat genomförandebeslut för stadsbyggnadsprojekt 
Jarlaberg Enspännarvägen  
Utökad budget för genomförandeskedet 

Beslut 
Kommunstyrelsen föreslår att kommunfullmäktige beslutar följande.  

1. Kommunfullmäktige beviljar utökad budget för stadsbyggnadsprojekt Jarlaberg 
Enspännarvägen med 3,5 miljoner kronor netto för år 2028 och framåt. Detta 
fördelat på 8,1 miljoner kronor i investeringsinkomster och -4,6 miljoner kronor i 
investeringsutgifter. 

Under förutsättning att kommunfullmäktige beslutar enligt ovanstående beslutar 
kommunstyrelsen för egen del följande. 

2. Kommunstyrelsen beviljar utökad budget för stadsbyggnadsprojekt Jarlaberg 
Enspännarvägen med -39,8 miljoner kronor netto, för år 2025–2027. Detta fördelat 
på 26,5 miljoner kronor i investeringsinkomster och -66,3 miljoner kronor i 
investeringsutgifter. 

3. Kommunstyrelsen noterar att stadsbyggnadsprojekt Jarlaberg Enspännarvägen, 
inklusive övriga kalkylposter som genereras av, men ej budgeteras i 
stadsbyggnadsprojekt, resulterar i ett netto om cirka 34,3 miljoner kronor. Detta 
fördelat på 166,6 miljoner kronor i inkomster, samt i -132,3 miljoner kronor i 
utgifter. 

Sammanfattning av ärendet 
Ärendet rör reviderat genomförandebeslut för stadsbyggnadsprojekt Jarlaberg 
Enspännarvägen, beläget i Nacka stad, och innefattar ett beslut om utökad budget. Beslutet 
är nödvändigt för genomförande av den detaljplan som vann laga kraft den 17 januari 2023. 

Kommunen har gjort en översyn av prognosen för stadsbyggnadsprojektets genomförande 
av allmänna anläggningar. Utökad budget föreslås, med bakgrund av detta, tilldelas för 
stadsbyggnadsprojektet från budgetramen för stadsbyggnadsprojekt för år 2025-2027, samt 
beviljas för år 2028 och framåt, med totalt -36,3 miljoner kronor i negativt netto. Detta 
fördelat på 34,6 miljoner kronor i investeringsinkomster och -70,9 miljoner kronor i 
investeringsutgifter.  

Begäran om utökad budget innehåller medel nödvändiga för projektering och utbyggnad av 
allmänna anläggningar samt kostnad för projektledning, projektstöd och styrning av 
stadsbyggnadsprojektet fram till projektavslut samt vidarefakturering av andel av detta till 
exploatör. Kostnadsökningarna i stadsbyggnadsprojektets genomförande av allmänna 
anläggningar omfattar både lokala och övergripande allmänna anläggningar. 



 
16 (93) 

 2025-04-07 
 
  SAMMANTRÄDESPROTOKOLL 
 Kommunstyrelsen 

Ordförandes signatur Justerandes signatur 
 
 
 
 

Utdragsbestyrkande 

 

Intäkter från ledningsägare kommer att erhållas men eftersom avtal tecknas i senare skede 
ingår inte intäkter från ledningsägare i föreslagen utökad budget. Intäkten uppskattas till 
cirka 10 miljoner kronor. 

Stadsbyggnadsprojektets totala projektkalkyl genererar ett netto om cirka 2,2 miljoner 
kronor inklusive markintäkter om 7,3 miljoner kronor och exploateringsersättning om 64 
miljoner kronor som är i enlighet med kommunens riktlinjer för exploateringsavtal i 
Program för markanvändning. När medfinansiering av tunnelbanan om 32,1 miljoner 
kronor inkluderas erhåller kommunen ett netto om cirka 34,3 miljoner kronor. 

Handlingar i ärendet 
Protokollsutdrag KSSU 2025-03-25 § 28 
Tjänsteskrivelse 2025-02-26 
Bilaga 1 Ärendeöversikt 

Yrkanden 
Tomas Ottosson (V) yrkade, med instämmande av Mikael Carlsson (NL), bifall till 
stadsutvecklingsutskottets förslag. 

Beslutsgång 
Ordföranden konstaterade att det fanns ett förslag till beslut, Tomas Ottossons yrkande, 
och fann att kommunstyrelsen beslutade i enlighet med det. 

Protokollsanteckning 
Mikael Carlsson lät anteckna följande för Nackalistan: 
Nackalistan ställer sig i grunden positiv till utvecklingen av Jarlabergsområdet, där nya 
bostäder kombineras med satsningar på allmän plats, trafiksäkerhet och förbättrad 
stadsmiljö. Samtidigt vill vi markera vår oro över det sätt som detta projekt, likt flera andra 
stadsbyggnadsprojekt i kommunen har hanterats ekonomiskt och planeringsmässigt. 

Att kommunen nu behöver tilldela ytterligare 70,9 miljoner kronor i investeringsutgifter, 
utöver tidigare beslutade budgetar, visar på brister i både initial planering och 
projekteringsunderlag. Flera av de angivna orsakerna till kostnadsökningarna, som felaktiga 
antaganden om utbyggnadsordning, undermåliga projekteringshandlingar och generella 
prisökningar inom byggsektorn, pekar på behovet av ökad kvalitetssäkring i kommunens 
projektstyrning. 

Vi konstaterar också att kommunens beroende av parallella externa processer såsom 
tunnelbanans utbyggnad och exploatörens byggstarter innebär ett betydande risktagande. 
Dessa faktorer gör kommunens egna tids- och kostnadskalkyler mer sårbara. 
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Nackalistan vill i sammanhanget lyfta vikten av att kommunen i framtida 
stadsbyggnadsprojekt säkerställer mer realistiska och robusta kostnadsbedömningar tidigt i 
processen, har en bättre framförhållning i samordningen mellan kommunala och externa 
aktörer. Samt förbättrar riskanalyser och tydligare kommunicerar konsekvenserna av 
förändringar i genomförandeförutsättningarna. 

Slutligen noterar vi att projektet, trots ökade kostnader, fortfarande genererar ett positivt 
netto enligt redovisningen men att denna kalkyl bygger på antaganden som kan komma att 
förändras. Vi efterlyser därför en oberoende granskning av kommunens system för 
kostnadskontroll inom stadsbyggnadsprojekt, för att förebygga att liknande situationer 
uppstår i framtiden. 

Nackalistan tycker att det är av yttersta vikt att närboendes åsikter beaktas. Under 
ombyggnadsarbetet så är det viktigt att de vägar som är öppna för biltrafik men också för 
cykel- och gångtrafikanter är trygga. De tillfälliga gångvägar som byggts i samband med 
tunnelbanebygget i närheten av gångbron över mot Nacka Forum är katastrofala med höga 
plank, dålig sikt och tvära kurvor vilket gör det otryggt att gå där då cyklar kommer snabbt 
och ingen har insyn pga planket på båda sidor. Det är av extra vikt att trafikmiljön är säker 
här under ombyggnationen eftersom det ligger bredvid en skola och många barn går denna 
väg både morgon och kväll. 

Tomas Ottosson lät anteckna följande för Vänsterpartiet: 
Vid beslutet i Kommunfullmäktige om att anta detaljplanen och genomförandebeslutet 
reserverade sig Vänsterpartiet och skrev följande: 

Vänsterpartiet reserverar sig till förmån för våra beslutsyrkanden, återremiss i första hand, 
så att skogen vid vattentornet kan fredas, och i andra hand avslag. Det föreligger en obalans 
mellan flera av de enskilda detaljplanerna och detaljplaneprogrammet, där det framställs att 
centrala Nacka ska utvecklas till en attraktiv och hållbar stadsdel. Vi förutsätter att man här 
med ”hållbar” menar både socialt och miljömässigt. Det står vidare att där ska finnas ”en 
mångfald av innehåll: handel, parker, kultur, service, skola och idrott”. Vi är helt överens 
med dessa mål, men finner i läsningen av denna plan för Enspännarvägen liksom de andra 
för centrala Nacka att det saknas planerade skolor och förskolor, samt idrotts- och 
kulturytor. Vi undrar var man tänkt att dessa samhällsfunktioner, som gör boendet socialt 
hållbart, ska finnas? 

Dagens beslut om att utöka budgeten för genomförandet av allmänna anläggningar är vi 
trots vårt motstånd mot att föröda skogen runt vattentornet inte emot. Det är i grunden 
mycket positivt med bostäder och verksamheter i detta kollektivtrafiknära läge. Den 
allmänna anläggningen kommer även vara till nytta för andra nyetablerade områden. 

- - - - - 
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§  67 KFKS-2025-00259 

Omreglering av tomträttsavgäld för fastigheten Sicklaön 
38:14 med adress Makaronigränd 12 på Kvarnholmen 

Beslut 
Kommunstyrelsen föreslår kommunfullmäktige att fatta följande beslut. 

1. Kommunfullmäktige fastställer oförändrad tomträttsavgäld till 2 328 000 för 
fastigheten Sicklaön 38:14 från och med den 1 juni 2026 och under kommande 
tioårsperiod. 

Kommunstyrelsen beslutar för egen del, under förutsättning av kommunfullmäktiges beslut 
enligt ovan, följande. 

1. Kommunstyreslsen ger stadsjuristen eller den hen i sitt ställe sätter i ställe, fullmakt 
att föra kommunens talan i domstol i mål om omreglering av den av 
kommunfullmäktige fastställda tomträttsavgälden för fastigheten Sicklaön 38:14. 

Sammanfattning av ärendet 
Fastigheten Sicklaön 38:14 med adress Makaronigränd på Kvarnholmen är, sedan den 1 
juni 2016, upplåten med tomträtt för skola, förskola, sporthall och centrum i enlighet med 
gällande detaljplan. Innevarande avgäldsperiod löper till och med den 31 maj 2026, vilket 
innebär att överenskommelse om ny avgäld måste träffas senast den 31 maj 2025. 
Nuvarande tomträttsavgäld är 2 328 000 kronor per år. Fastighetsenheten föreslår att 
nuvarande tomträttsavgäld ska fastställas att fortsätta gälla också för nästkommande 
avgäldsperiod från och med 1 juni 2026. Förslaget innebär att överenskommelse om ny 
tomträttsavgäld inte behöver träffas. Ett beslut i enlighet med förslaget innebär en fortsatt 
årlig intäkt till kommunen om 2 328 000 per år för kommande tioårsperiod.  

Noteras att beslutspunkt 2 korrigerats till att beslutsinstansen ska vara kommunstyrelsen, 
jämfört med beslutsunderlaget. 

Handlingar i ärendet 
Protokollsutdrag KSSU 2025-03-25 § 34 
Tjänsteskrivelse daterad den 17 februari 2025 
Bilaga 1. Värdering  

Beslutsgång 
Ordföranden konstaterade att det fanns ett förslag till beslut, stadsutvecklingsutskottets 
förslag, och att kommunstyrelsen beslutade i enlighet med det. 

- - - - - 
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§  68 KFKS-2025-00132 

Omreglering av tomträttsavgäld för fastigheten Älta 
37:38 med adress Lovisedalsvägen 27 i Älta 

Beslut 
Kommunstyrelsen föreslår kommunfullmäktige att fatta följande beslut. 

1. Kommunfullmäktige fastställer den årliga tomträttsavgälden för fastigheten Älta 
37:38 till 201 000 kronor per år att gälla från och med den 1 juni 2026 och under 
kommande tioårsperiod. 

Kommunstyrelsen beslutar för egen del, under förutsättning av kommunfullmäktiges beslut 
enligt ovan, följande. 

1. Kommunstyrelsen ger i uppdrag till enhetschef inom fastighetsenheten att för 
kommunens räkning underteckna avtalet om omreglering av tomträttsavgäld för 
fastigheten Älta 37:38. 

2. Kommunstyrelsen ger stadsjuristen eller den hen sätter i sitt ställe, fullmakt att föra 
kommunens talan i domstol i mål om omreglering av den av kommunfullmäktige 
fastställda tomträttsavgälden för fastigheten Älta 37:38. 

Sammanfattning av ärendet 
Fastigheten Älta 37:38 med adress Lovisedalsvägen 27 i Älta är, sedan den 1 juni 2006, 
upplåten med tomträtt för bostäder enligt lagen om stöd och service till vissa 
funktionshindrade (LSS-boende). Innevarande avgäldsperiod löper till och med den 31 maj 
2026 vilket innebär att överenskommelse om ny avgäld måste träffas senast den 31 maj 
2025. Tomträttsavgälden för fastigheten Älta 37:38 föreslås höjas från 50 000 kronor per år 
till 201 000 kronor per år under kommande tioårsperiod. Tomträttshavaren har 
undertecknat överenskommelsen. 

Noteras att beslutspunkt 2 korrigerats till att beslutsinstansen ska vara kommunstyrelsen, 
jämfört med beslutsunderlaget. 

Handlingar i ärendet 
Protokollsutdrag KSSU 2025-03-25 § 35 
Tjänsteskrivelse daterad den 21 januari 2025 
Bilaga 1: Värdeutlåtande 
Bilaga 2: Överenskommelse 
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Beslutsgång 
Ordföranden konstaterade att det fanns ett förslag till beslut, stadsutvecklingsutskottets 
förslag, och att kommunstyrelsen beslutade i enlighet med det. 

- - - - - 
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§  69 KFKS-2024-00403 

Årsredovisning 2024 för de kommunala bolagen 

Beslut 
1. Kommunstyrelsen noterar årsredovisningarna avseende år 2024 för Nacka Energi 

AB, Nacka Energi Försäljning AB, Nacka Sicklaön 359:1 AB, Nacka vatten och 
avfall AB, Centrala Nacka marknadsbolag AB, Nacka Stadshus AB samt Boo 1:207 
AB. 

2. Kommunstyrelsen beslutar att överlämna årsredovisningarna avseende 2024 till 
årsstämmorna för Nacka Energi AB, Nacka Energi Försäljning AB, Nacka Sicklaön 
359:1 AB, Nacka vatten och avfall AB, Centrala Nacka marknadsbolag AB, Nacka 
Stadshus AB samt Boo1:207 AB med instruktion att godkänna respektive 
årsredovisning.  

3. Kommunstyrelsen beslutar att verksamheten i Nacka Energi AB, Nacka Energi 
Försäljning AB, Nacka Sicklaön 359:1 AB, Nacka vatten och avfall AB, Centrala 
Nacka marknadsbolag AB, Nacka Stadshus AB och Boo 1:207 AB uppfyller 
ändamålen som kommunfullmäktige fastställt och följer de kommunala 
befogenheterna enligt kommunallagen. 

Kommunstyrelsen föreslår kommunfullmäktige fatta följande beslut. 

4. Kommunfullmäktige noterar årsredovisningarna avseende 2024 för Nacka Energi 
AB, Nacka Energi Försäljning AB, Nacka Sicklaön 359:1 AB, Nacka vatten och 
avfall AB, Centrala Nacka marknadsbolag AB, Nacka Stadshus AB och Boo 1:207 
AB till protokollet. 

Sammanfattning av ärendet 
Nacka kommun direktäger per den 31 december 2024 Nacka Energi AB, Nacka vatten och 
avfall AB, Centrala Nacka marknadsbolag AB och Boo 1:207 AB. Nacka Energi AB har i 
sin tur två helägda dotterbolag, Nacka Energi Försäljning AB och Nacka Sicklaön 359:1 
AB. Det sistnämnda bolaget förvärvades i december 2024.  

Samtliga bolag, utom Nacka Stadshus AB och Nacka Sicklaön 359:1 AB, uppvisar positiva 
resultat efter finansiella poster 2024.    

Kommunstyrelsen ska årligen bedöma verksamheten i kommunala aktiebolag i förhållande 
till de ändamål fullmäktige har fastställt och verksamheten i förhållande till de kommunala 
befogenheterna.    
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Stadsledningskontoret har gått igenom de verksamheter som bedrivits i kommunens 
helägda aktiebolag. Stadsledningskontoret bedömer att verksamheten som bedrivs i Nacka 
Energi AB, Nacka Energi Försäljning AB, Nacka Sicklaön 359:1 AB, Nacka vatten och 
avfall AB, Centrala Nacka marknadsbolag AB, Nacka Stadshus AB och Boo 1:207 AB 
uppfyller kommunfullmäktiges fastställda mål. Stadsledningskontoret bedömer också att 
bolagen verkar inom de befogenheter som är fastställda i kommunallagen. 

Handlingar i ärendet 
Protokollsutdrag KSVU 2024-04-01 § 17 
Tjänsteskrivelse daterad den 26 februari 2025 
Bilaga 1a-1b  Nacka Stadshus AB Årsredovisning 2024 inklusive revisionsberättelse 
Bilaga 2a-2b  Nacka Energi AB Årsredovisning 2024 inklusive revisionsberättelse  
Bilaga 3a-3b  Nacka Energi Försäljning AB Årsredovisning 2024 inklusive 
revisionsberättelse 
Bilaga 4a-4b  Nacka vatten och avfall AB Årsredovisning 2024 inklusive 
revisionsberättelse 
Bilaga 5a-5b  Centrala Nacka marknadsbolag AB Årsredovisning 2024 inklusive 
revisionsberättelse  
Bilaga 6a-6b  Boo 1:207 AB Årsredovisning 2024 inklusive revisionsberättelse  
Bilaga 7a-7b  Nacka Sicklaön 359:1 AB Årsredovisning 2024 inklusive revisionsberättelse  

Beslutsgång 
Ordföranden konstaterade att det fanns ett förslag till beslut, verksamhetsutskottets förslag, 
och att kommunstyrelsen beslutade i enlighet med det. 

Protokollsanteckning 
Mickael Carlsson lät anteckna följande för Nackalistan: 
Nackalistan noterar årsredovisningarna för 2024 och konstaterar att de flesta bolag 
redovisar stabila eller förbättrade resultat. Det är positivt att verksamheterna generellt 
uppfyller sina mål och håller sig inom de kommunala befogenheterna. Samtidigt är det 
viktigt att även fortsättningsvis ha god kontroll över investeringar, resultatöverföringar och 
skuldutveckling, särskilt i bolag med stora investeringar och taxefinansiering. Kommunens 
roll som ägare innebär ett ansvar för transparens, effektivitet och långsiktigt hållbara 
affärer. 

- - - - - 
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§  70 KFKS-2025-00092 

Nacka kommun årsbokslut 2024 

Beslut 
Kommunstyrelsen föreslår att kommunfullmäktige fastställer Nacka kommuns 
årsredovisning 2024 i enlighet med bilaga 1 till tjänsteskrivelsen daterad den 4 mars 2025. 

Sammanfattning av ärendet 
Årsredovisningen är en återrapportering av ekonomi och måluppfyllelse för det gångna 
året. Årsredovisningen innehåller även en bedömning om kommunen lever upp till 
kommunallagens krav på god ekonomisk hushållning. 

Nacka kommun redovisar ett ekonomiskt resultat på 1,7 miljoner kronor för 2024 
(572,9 miljoner kronor 2023), vilket är 360,5 miljoner kronor lägre än årsbudget. 
Budgetavvikelsen för årets resultat är till stor del en följd av minskade markförsäljningar, 
tillfälligt ökade pensionskostnader och något lägre skatteintäkter men vägs upp av att 
nämnderna visar på överskott jämfört med budget. 

Resultatet enligt det lagstadgade balanskravet blev 2,8 miljoner kronor att jämföra med 
föregående års resultat om 525,1 miljoner kronor. 

Resultat exklusive jämförelsestörande poster är ett av kommunens fyra finansiella mål och 
uppgår till 233,5 miljoner kronor, vilket är 95,5 miljoner kronor högre än budgeterat 
resultatmål om 138,0 miljoner kronor. 

Utfallet innebär att det finansiella målet om ett resultatöverskott exklusive 
jämförelsestörande poster på minst 2,0 procent av skatteintäkter och statsbidrag är uppnått, 
eftersom utfallet blev 3,4 procent. Det innebär att kommunen har uppfyllt kravet om god 
ekonomisk hushållning. 

Soliditeten visar hur stor del av tillgångarna som finansieras med egna medel. Vid utgången 
av 2024 uppgår soliditeten till 41,1 procent. Om hänsyn även tas till de 
pensionsförpliktelser som enligt lag om kommunal redovisning och bokföring redovisas 
som ansvarsförbindelse, det vill säga utanför balansräkningen, ligger soliditeten på 
32,4 procent 2024. 

Enligt det budgeterade målet ska investeringar självfinansieras till 50 procent åren 2023-
2026. Prognos utifrån utfall 2023-2024 samt budget 2025-2026 är att målet uppnås. För 
2024 är självfinansieringsgraden brutto 35,4 procent och netto 37,5 procent. 
Självfinansieringsgraden brutto avser investeringsutgifter. Självfinansieringsgraden netto 
inkluderar även offentliga bidrag, exploateringsersättning, gatukostnadsersättning och 
gåvor. Nettoinvesteringarna i kommunen uppgick till 1 247,1 miljoner kronor under året, 
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vilket är 118,3 miljoner kronor högre än året innan. Genomsnittet för nettoinvesteringar 
har varit 940,9 miljoner kronor de senaste fem åren. 

Kommunens låneskuld uppgår till 3 361,0 miljoner kronor, vilket är 1 161,0 miljoner 
kronor högre än föregående år. Kommunen vidareutlånar 1 881,0 miljoner kronor till 
kommunens bolag vilket innebär att kommunens egen låneskuld är 1 480,0 miljoner 
kronor. 

Kommunkoncernens resultat uppgick till 24,8 miljoner kronor för 2024, varav kommunens 
del uppgick till 1,7 miljoner kronor. Det förhållandevis låga resultatet beror främst på höga 
pensionskostnader under 2024. 

Nacka kommun uppvisar goda verksamhetsresultat och den samlade bedömningen är att 
graden av måluppfyllnad är god eller mycket god. Målet ”Maximalt värde för 
skattepengarna” och ”Bäst utveckling för alla” uppnår en hög måluppfyllelse på 
75,0 procent. Målet ”Stark och balanserad tillväxt” har lägst måluppfyllelse på 52,0 procent. 

Årsredovisningen ska innehålla en samlad bedömning om kommunen lever upp till god 
ekonomisk hushållning. Bedömningen utifrån ett helhetsperspektiv är att god ekonomisk 
hushållning är uppfyllt. 

Handlingar i ärendet 
Protokollsutdrag KSAU 2025-04-01 § 35 
Tjänsteskrivelse daterad den 4 mars 2025 
Bilaga 1 Årsredovisning 2024 

Yrkanden 
Mats Gerdau (M) yrkar bifall till arbetsutskottets förslag. 

Beslutsgång 
Ordförande konstaterade att det fanns ett förslag till beslut, Mats Gerdaus yrkande, och 
fann att kommunstyrelsen beslutade i enlighet med det. 

Protokollsanteckning 
Mats Gerdau lät anteckna följande för Moderaterna: 
Det finns mycket att vara stolt över i kommunen och de olika verksamheterna och 2024 är 
inget undantag. Tidningen Dagens Samhälle rankar Nacka som den bästa kommunen på 
Agenda 2030-arbete och Nacka har pekats ut som den kommun i landet som har ljusast 
framtidsutsikter efter en sammanvägning av 9 olika faktorer som t ex näringslivsstruktur, 
attraktionskraft, jämställdhet, utbildningsnivå och tillväxt. Andra glädjeämnen är att Nacka 
är en guldkommun inom äldreomsorgen enligt Senior Alert och bäst i landet på ”Håll 
Sverige rent”. Svenskt Näringsliv lyfter fram Nacka som en av de mest effektiva 
kommunerna, företagsklimatet har förbättrats och kunskapsresultaten och tryggheten i våra 
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skolor ligger fortsatt på topp. Det är också riktigt bra att fler familjer klarar sin egen 
försörjning och inte behöver ekonomiskt bistånd.  

Vi riktar ett stort tack till alla goda krafter som bidragit till att göra Nacka till den bästa 
kommunen att bo i – kreativa och ansvarstagande medborgare, företagare med idéer som 
de vill förverkliga, föreningar som skapar värde åt oss alla, engagerade medarbetare som ger 
god service till Nackaborna varje dag och även förtroendevalda som fattat kloka och 
modiga beslut.  

Årsbokslutet visar att Nacka har en stark ekonomi. Kommunen visar ett positivt resultat 
även 2024, för 13:e året i rad. Det kan verka blygsamt med +1,7 miljoner kronor i 
jämförelse med tidigare års överskott i halvmiljardklassen, men förklaras av tillfälligt höga 
pensionskostnader och att markförsäljningar skjutits framåt. Den löpande 
driftverksamheten visar dessbättre större resultat än budgeterat med ett överskott på hela 
233 miljoner kronor, vilket motsvarar 3,4% av skatteintäkterna. Det visar att det var helt 
rätt att sänka skatten 2024 så att hushållen fick behålla mer av sina inarbetade pengar, inte 
minst viktigt efter år av höga räntor och hög inflation. 

Johanna Kvist lät anteckna följande för Socialdemokraterna: 
Kommunens ekonomi har blivit beroende av att sälja mark och när försäljning inte sker 
slår det hårt på resultatet. Nu ser vi exakt det, när marknaden vänder så blir det väldigt 
skört. Trots detta så fortsatte det moderata styret att även inför 2025 budgetera med 
markförsäljningar, mot våra ekonomers rekommendation att inte göra det.  

Det är också anmärkningsvärt att det moderata styret sänkte skatten 2024 med 42 miljoner 
kronor, trots de stora behoven i välfärden bara ett halvår tidigare. Redan i februari 2024 
varnade fackförbundet Sveriges Lärare för att pengarna till skolorna inte räckte, men då 
svarade styret att läget inte var så akut att något behövde göras. Under 2024 behövde sedan 
de kommunala skolorna göra neddragningar på personalkostnaderna med över 30 miljoner 
kronor. 

Nämnden för arbete och försörjning redovisar ett stort överskott. Det kan tyda på att alla 
tillgängliga medel inte kommer våra invånare till del. Äldrenämnden däremot redovisar ett 
underskott som beror på befolkningsökningen bland äldre. Detta måste hanteras vidare. 

Mikael Carlsson lät anteckna följande för Nackalistan: 
Nackalistan noterar att kommunens redovisade resultat för 2024 efter 
balanskravsjusteringar, uppgår till blott 2,8 mnkr. Detta trots att jämförelsestörande poster 
lyfter det redovisade resultatet exklusive engångseffekter till 233,5 mnkr, eller 3,4 procent 
av skatteintäkter och statsbidrag.  

Den finansiella bilden präglas dock av höga investeringsnivåer och en låneskuld som ökat 
med över 50 procent på ett år till 3 361 mnkr. Självfinansieringsgraden netto faller 
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samtidigt till 37,5 procent. Dessa nyckeltal signalerar ett växande strukturellt underskott i 
investeringsbudgeten. 

Mot denna bakgrund efterfrågar Nackalistan en väsentligt skarpare prioritering av 
kommunens resurser och ett mer ansvarstagande investeringsstrategi. Finansieringen av 
framtidens välfärd kan inte baseras på ökad skuldsättning. Investeringsbeslut måste föregås 
av noggranna konsekvensanalyser och redovisa faktisk samhällsnytta, inte enbart politisk 
viljeinriktning. Alternativkostnader, livscykelkostnader och riskbedömningar måste bli 
integrerade delar av beslutsunderlagen. 

Att sänka skatten samtidigt som man ökar upplåningen och kraftigt minskar 
självfinansieringsgraden är inte förenligt med långsiktig god ekonomisk hushållning. De 
indikatorer som används för måluppföljning måste omvärderas – dagens modell riskerar att 
ge en förskönad bild och saknar en tydlig koppling till de faktiska finansiella utmaningar 
kommunen står inför. Nackalistan efterfrågar ett mer nyktert och konsekvent arbetssätt i 
målstyrningen, där även negativa avvikelser och strukturella problem analyseras öppet och 
åtgärdas med kraft.  

Vad gäller måluppfyllelsen anser Nackalistan att det finns skäl till eftertanke. Den officiella 
bilden är att målen till stor del uppfylls, men samtidigt uppnår målet ”Stark och balanserad 
tillväxt” endast 52 procent. Detta borde vara en väckarklocka, särskilt i ljuset av den 
reviderade befolkningsprognosen, svag bostadsproduktion, osäker infrastrukturplanering 
och växande trafikproblem. Även målet om ”Maximalt värde för skattepengarna”, som 
påstås ha god måluppfyllelse, bygger på indikatorer som inte tillräckligt fångar effektiv 
resursanvändning ur ett koncernperspektiv. 

Vi noterar särskilt att andelen elever som tar gymnasieexamen inom tre år har minskat och 
att målet om 87 procent inte nås. Andelen som klarat alla ämnen i grundskolan har också 
minskat, även om Nacka behåller en topplacering i landet. Detta är tecken på att det finns 
utmaningar i skolan som inte får förtigas bakom höga genomsnitt. 

Vidare konstaterar vi att måluppfyllelsen inom området "Attraktiva livsmiljöer" inte 
redovisas lika tydligt som övriga mål. Det finns anledning att följa upp hur väl kommunen 
lever upp till ambitionerna kring boendemiljö, trafik, grönområden och trygghet i hela 
kommunen. 

Att kommunen fortsätter lyfta fram en låg skattesats som ett kvitto på framgång är för oss 
problematiskt så länge flera kärnverksamheter står inför svåra omställningar, inklusive 
skolnedläggningar, stora barngrupper på våra förskolor och många mål som lyser röda i 
årsredovisningen. Vi vill se att måluppfyllelsen vägs tydligare mot faktisk kvalitet i 
välfärden, inte enbart mot kostnadseffektivitet. 
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Sammanfattningsvis ser vi positivt på att delar av måluppfyllelsen är hög, men vi anser att 
rapporten i viss utsträckning ger en alltför positiv bild av verkligheten och att det finns 
tydliga behov av fördjupad analys, framför allt kring målet om tillväxt och kvalitet i skolan. 

Jan Salomonsson lät anteckna följande för Vänsterpartiet: 
Vänsterpartiet noterar att åtskilligt i årsredovisningen tycks bekräfta sådant som vi har sagt i 
många år vid det här laget. Vi kan inledningsvis nöja oss med att välkomna att kommunens 
finansiella leasing äntligen redovisas som sådan. 

I en passage i årsredovisningen nämns att efterfrågan på bostäder i kommunen varit 
svagare än man räknat med, och konjunkturläget nämns som orsak till det. 
Konjunkturrelaterade faktorer kan förstås hämma både hushållens och fastighetsbolagens 
riskaptit. Hänvisningar till konjunkturläge trollar dock inte bort den bistra sanningen att 
Nacka har satsat på fel bostäder. Vi behöver få bostäder som folk kan efterfråga byggda i 
kommunen, och vi behöver få till en större andel hyresrätter i beståndet, som har stått still 
runt 18 % tillräckligt länge nu. Hela Nacka förlorar på att ribban för att flytta hit eller flytta 
till eget boende inom kommunen sätts för högt. 

Det blir långt lättare att få hit den kompetens som framtidens omsorgsbehov kommer 
kräva om Nacka lyckas säkra ett utbud av bostäder med rimliga hyressättningar för 
blivande medarbetare att efterfråga. Det kommer inte ske av sig själv – vi behöver en långt 
mer proaktiv och ambitiös bostadspolitik än den vi sett från det här styret. 

Att andelen hushåll med ekonomiskt bistånd minskar kan förstås vara ett tecken på att 
Nämnden för arbete och försörjning har lyckats väl med sina arbetsmarknadsinsatser. Men 
det är svårt att bekräfta utan uppgifter om den allmänna sysselsättningsnivån i kommunen, 
det saknas även data som visar att det inte i själva verket handlar om att människor som 
tidigare fått ekonomiskt bistånd nu utsatts för aktiv medverkan till bosättning i annan 
kommun och helt enkelt lämnat kommunen. Dessa redogörelser saknas i årsredovisningen, 
vilket gör slutsatser svåra att dra. 

Att "fler unga i riskzonen får stöd" är inte i sig ett positivt utfall. Även denna uppgift 
behöver kompletteras för att kunna tolkas, exempelvis med en uppskattning av det totala 
antalet unga i riskzonen vi har i kommunen och hur det har utvecklats över tid. Om det 
större antalet som får stöd bara är en följd av att fler unga i kommunen hamnat i riskzonen 
är det ju snarare ett negativt besked – även om andelen som får stöd kanske ökar. 

Kommunens skuldsättning har ökat dramatiskt under de senaste åren, och vi har sett våra 
största stadsutvecklingsprojekt gå i stå, bli orimligt dyra och/eller avbrytas. Det var ingen 
bra idé att intala sig att det går att växa utan att växa, och det var ingen bra idé att intala sig 
att stadsutvecklingen skulle kunna vara självfinansierande annat än på mycket kort sikt. De 
senaste årens skattesänkningar var ogenomtänkta – behovet av satsningar och investeringar 
var reellt, men det var ett rent luftslott att vi skulle kunna få dem utan att betala för dem. 
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Nacka har inte reagerat adekvat på de alarmerande utsläppen i kommunen. Enligt 
koldioxidbudgeten har transportsektorns utsläpp ökat med 22% – en siffra som bör 
redovisas och förklaras tillsammans med en redogörelse av de insatser som Nacka kommun 
föreslår för att ändra på det. Nationella, regionala och kommunala perspektiv och lösningar 
bör alla finnas med i årsbokslutet. 

Avslutningsvis skulle Vänsterpartiet gärna se att kommunen inte använder Resultat 
exklusive jämförelsestörande poster som finansiell målsättning – vilka poster som är 
jämförelsestörande är ju något vi själva kan bestämma, och det är inte klokt att ge sig själv 
den typen av tolkningsutrymme vid bedömning av egen måluppfyllelse. 

- - - - - 



 
29 (93) 

 2025-04-07 
 
  SAMMANTRÄDESPROTOKOLL 
 Kommunstyrelsen 

Ordförandes signatur Justerandes signatur 
 
 
 
 

Utdragsbestyrkande 

 

§  71 KFKS-2025-00330 

Byte av brandförsvarsförbund med antagande av 
förbundsordning, direktionens reglemente samt 
ekonomiska regleringar vid utträde respektive inträde  

Beslut 
1. Kommunstyrelsen föreslår att kommunfullmäktige beslutar att Nacka kommun 

fullföljer utträdet ur Södertörns Brandförsvarsförbund per den 30 juni 2025 samt 
godkänner den ekonomiska regleringen mellan förbundet och Nacka kommun i 
enlighet med tjänsteskrivelse daterad den 26 mars 2025. 

2. Kommunstyrelsen föreslår att kommunfullmäktige beslutar att Nacka kommun 
fullföljer inträde i Storstockholms Brandförsvar från och den 1 juli 2025 samt 
godkänner den ekonomiska regleringen mellan förbundet och Nacka kommun i 
enlighet med tjänsteskrivelse daterad den 26 mars 2025. 

3. Kommunstyrelsen föreslår att kommunfullmäktige godkänner Storstockholms 
Brandförsvars förbundsordning samt reglemente för direktionen i Storstockholms 
brandförsvar i enlighet med bilaga 3.2 och 3.3 till tjänsteskrivelse daterad den 26 
mars 2025. 

Sammanfattning av ärendet 
Den 19 februari 2024 beslutade kommunfullmäktige att uppdra till kommunstyrelsen att 
för Nacka kommuns räkning inleda förhandlingar om ett utträde ur Södertörns 
brandförsvarsförbund (SBFF) och ett inträde i Storstockholms brandförsvar (SSBF) samt 
att återkomma till kommunfullmäktige för beslut i ärendet. Under 2024 har 
stadsledningskontoret haft diskussioner och förhandlingar om utträde med Södertörns 
Brandförsvarsförbund och om inträde i Storstockholms Brandförsvar. 

Efter det att den ekonomiska uppgörelsen blev klar så skickade Nacka kommun den 5 
december 2024 in en formell ansökan om utträde ur Södertörns brandförsvarsförbund. 
Direktionen i SBFF godkände den 13 december 2024 Nacka kommuns begäran om utträde 
från Södertörns brandförsvarsförbund till den 30 juni 2025 samt godkände den 
ekonomiska regleringen. 

Den 10 december 2024 skickade Nacka kommun formellt in en ansökan om att bli medlem 
i Storstockholms brandförsvar (SSBF). Direktionen i SSBF beslutade den 19 mars 2025 att 
för egen del godkänna samt att föreslå medlemskommunernas fullmäktige att anta Nacka 
kommun som medlem i Storstockholms brandförsvar fr.o.m. den 1 juli 2025 samt 
godkänna föreslagna ändringar i kommunalförbundets förbundsordning. 
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De ekonomiska konsekvenserna för utträdet respektive inträdet framgår av ärendet. 
Beloppen är dock preliminära då de slutligen kommer att regleras baserat på den 
ekonomiska ställningen den 30 juni 2025. 

Handlingar i ärendet 
Protokollsutdrag KSAU 2025-04-01 § 38 
Tjänsteskrivelse daterad den 10 mars 2025 
Bilaga 1.Missiv - Fastställa förbundsordning och reglemente för Storstockholms 
Brandförsvar 
Bilaga 2. Protokoll Storstockholms Brandförsvar 19 mars 2025 
Bilaga 3. Tjänsteskrivelse från Storstockholms Brandförsvar ”Nacka kommuns anslutning 
till Storstockholms brandförsvar (SSBF)” daterad 19 mars 2025 inklusive bilagor 1–4: 

1. Analys avseende anslutning av Nacka kommun till kommunalförbundet  
Storstockholms brandförsvar 
2. Förbundsordning för Storstockholms brandförsvar 
3. Reglemente för direktionen i Storstockholms brandförsvar 
4. Protokoll från förhandling enligt MBL § 11 med bifogad riskbedömning 

Yrkanden 
Mikael Carlsson (NL) yrkade bifall till arbetsutskottets förlag.  

Beslutsgång 
Ordförande konstaterade att det fanns ett förslag till beslut, Mikael Carlssons yrkande, och 
fann att kommunstyrelsen beslutade i enlighet med det. 

Protokollsanteckning 
Mikael Carlsson lät anteckna följande för Nackalistan: 
Nackalistan anser att det finns flera fördelar med att byta till Storstockholms 
brandförsvarsförbund där även våra grannkommuner Stockholm och Värmdö är 
medlemmar.  

Den nya finansieringsmodellen inom Södertörns brandförsvarsförbund skulle ha inneburit 
en kraftigt ökad kostnad för Nacka, utan att kvaliteten i räddningstjänsten förbättrades 
motsvarande. 

Nackalistan gjorde ett viktigt medskick inför beslut om att inleda processen med bytet i 
kommunfullmäktige i februari 2024; vi påpekade att en förutsättning för bytet är att vilket 
brandförsvarsförbund kommunen tillhör inte får påverka utryckningsinsatser vid brand 
eller annan olycka. Här har de olika räddningstjänsterna idag ett bra samarbete då det är 
den brandstation som ligger närmast och har tillgängliga resurser som rycker ut, oavsett 
vilket brandförsvarsförbund kommunen tillhör. 
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Nackalistans medskick var att det är viktigt att detta samarbete säkerställs långsiktigt i 
samband med bytet. Till exempel ligger Tyresö brandstation närmast och är oftast först på 
plats vid brand i Älta. Dessutom planeras Nacka brandstation flytta ifrån Järla till 
Skönviksvägens verksamhetsområde, som ligger längre ifrån de sydvästra delarna av Nacka. 
Idag tillhör Nacka och Tyresö båda Södertörns brandförsvarsförbund, men efter bytet så 
tillhör Nacka och Tyresö olika brandförsvarsförbund. Fortfarande ligger dock Tyresö 
brandstation närmast och bör vara först på plats vid en brand i Älta.  

Tjänstehandlingarna hade med fördel kunnat kompletterats med denna information samt 
larm- och utryckningstider. Vi fick dock muntlig bekräftelse på dagens möte i KSAU att 
bytet av brandförsvarsförbund inte kommer att innebära försämringar i utryckningstider, 
operativ förmåga eller lokal närvaro i Nacka. För Nackalistan är det avgörande att 
invånarna i hela Nacka fortsatt kan känna trygghet i att en stark, snabb och professionell 
räddningstjänst finns tillgänglig när olyckan är framme. 

- - - - - 
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§  72 KFKS-2025-00328 

Hemställan från Nacka Energi AB om att höja nätpriset 
från den1 juli 2025 

Beslut 
Kommunstyrelsen föreslår att kommunfullmäktige beslutar att höja elnätsavgiften för 
Nacka Energi AB från och med den 1 juli 2025 i enlighet med bilaga 3 till tjänsteskrivelse 
daterad den 6 mars 2025. 

Sammanfattning av ärendet 
Nacka Energi AB (NEAB) har inkommit med hemställan att få höja nätavgiften med cirka 
3 procent från och med den 1 juli 2025. Anledningen till förslaget är dels att 
förutsättningarna som förelåg när tidigare beslut om prisjustering fattades har ändrats, dels 
för att kunna finansiera investeringarna i större utsträckning med överskott från 
resultaträkningen och därmed minska behovet att låna till nödvändiga investeringar.  

För NEAB innebär höjningen en ökad intäkt med cirka 3 miljoner kronor för andra 
halvåret 2025. För den enskilda abonnenten innebär det en höjning av elnätsavgiften med 
cirka 5–10 kronor/månad för en lägenhet och 15–30 kronor/månad kronor för villakunder 
beroende på uppvärmningsform. Då abonnenterna idag är mer beroende av att elen 
levereras utan avbrott så finns det en ökad kundnytta av de investeringar som genomförs. 

Energimarknadsinspektionen (EI) har för NEAB beslutat en intäktsram från december 
2024 till 2027 (regelperiod 4) om totalt 1 279 miljoner kronor. Till den kommer en möjlig 
överrullning av ej nyttjat utrymme från tidigare år om 120 miljoner kronor. NEAB:s 
nuvarande affärsplan indikerar en total intäkt under samma period beräknad till 1 008 
miljoner kronor. Det finns alltså möjlighet att höja elnätsavgiften utan att överstiga det tak 
som EI har satt för perioden. 

Stadsledningskontoret samlade bedömning är att det är en rimligt med en höjning av 
avgiften i enlighet med hemställan från NEAB. Den föreslagna höjningen kommer möta de 
ökade kostnaderna och även minska risken för en större justering av elnätsavgiften till 
årsskiftet 2026. 

Handlingar i ärendet 
Protokollsutdrag KSVU 2025-04-01 § 19 
Tjänsteskrivelse daterad den 6 mars 2025 
Bilaga 1 Protokoll NEAB 2025-02-18 
Bilaga 2 Beslutsunderlag NEAB:s Styrelse 
Bilaga 3 Förslag Elnätspris fr.o.m. 1 juli 2025 
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Beslutsgång 
Ordföranden konstaterade att det fanns ett förslag till beslut, verksamhetsutskottets förslag, 
och att kommunstyrelsen beslutade i enlighet med det. 

Protokollsanteckning 
Jan Salomonsson lät anteckna följande för Vänsterpartiet: 
Vänsterpartiet anser att Nacka Energi, som i sin årsredovisning meddelar att man gjort en 
vinstutdelning på över 6 miljoner kronor, bör använda sin vinst för att finansiera framtida 
investeringsbehov i stället. Då alla invånare använder el skulle eventuella behov som 
framöver inte kan hanteras med hjälp av vinsten, exempelvis på grund av regelverk eller 
andra begränsningar, finansieras av kommunens skattekollektiv. Skattefinansiering av 
gemensamma investeringar slår i allmänhet rättvisare än avgiftsfinansiering, och höjda 
nätpriser belastar kommunens invånare, som redan i många fall kämpar med höga 
elräkningar. 

- - - - - 
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§  73 KFKS-2025-00286 

Antagande av Naturvårdsplan 
Ärendet utgår från dagens sammanträde.  

- - - - - 
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§  74 KFKS-2024-00754 

Revidering av kommunfullmäktiges arbetsordning 

Beslut 
Kommunstyrelsen föreslår att kommunfullmäktige antar förslag på revidering av 
kommunfullmäktiges arbetsordning i enlighet med bilaga 1 till tjänsteskrivelsen daterad 5 
mars 2025. 

Sammanfattning av ärendet 
Kommunfullmäktiges arbetsordning innehåller bestämmelser om kommunfullmäktiges 
arbetsformer. Arbetsordningen kompletterar bestämmelserna i kommunallagen. Det har 
identifierats ett behov av att förtydliga tjänstgöringen samt förtydliga debattreglerna vid 
interpellationssvar. Arbetsordningen revideras med tillägg om ersättarkvoten i enlighet med 
kommunallagen.  

Handlingar i ärendet 
Protokollsutdrag KSAU 2025-04-02 § 34 
Tjänsteskrivelse daterad den 5 mars 2025 
Bilaga 1 Förslag till revidering av kommunfullmäktiges arbetsordning 

Beslutsgång 
Ordföranden konstaterade att det fanns ett förslag till beslut, arbetsutskottets förslag, och 
att kommunstyrelsen beslutade i enlighet med det. 

- - - - - 
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§  75 KFKS-2025-00258 

Revidering av bolagsordningen för Centrala Nacka 
marknadsbolag AB och för Nacka vatten och avfall AB 

Beslut 
Kommunstyrelsen föreslår att kommunfullmäktige beslutar följande. 

1. Kommunfullmäktige antar föreslagen revidering av bolagsordning för Centrala 
Nacka marknadsbolag enligt bilaga 1 till tjänsteskrivelsen 25 februari 2025. 

2. Kommunfullmäktige antar föreslagen revidering av bolagsordning för Nacka vatten 
och avfall AB enligt bilaga 2 till tjänsteskrivelsen 25 februari 2025. 

Sammanfattning av ärendet 
För att uppfylla aktiebolagslagen ska bolagsordningen för Centrala Nacka marknadsbolag 
AB och för Nacka vatten och avfall AB uppdateras med ett intervall av antalet aktier. För § 
5 Aktiekapital och antal aktier föreslås, i respektive bolagsordning, följande uppdatering: 
Aktiekapitalet skall utgöra lägst 100 000 kronor och högst 400 000 kronor. Antalet aktier 
skall uppgå till lägst 10 stycken och högst 40 stycken. 

För att skapa en större flexibilitet uppdateras § 7 Revisorer med möjligheten att förutom 
utse en revisor med suppleant, i stället utse ett registrerat revisionsbolag. Förslagen lydelse 
är: För granskning av bolagets årsredovisning jämte räkenskaper samt styrelsens och 
verkställande direktörens förvaltning, utses antingen en revisor med suppleant eller ett 
registrerat revisionsbolag av bolagsstämman. Uppdragen som revisor och revisorssuppleant 
eller som registrerat revisionsbolag gäller till slutet av den årsstämma som hålls under det 
första räkenskapsåret efter revisorsvalet enligt 9 kap 21 §, 1 stycket aktiebolagslagen. 

Handlingar i ärendet 
Tjänsteskrivelse daterad den 25 februari 2025 
Bilaga 1 Bolagsordning Centrala Nacka marknadsbolag AB med spårning 
Bilaga 2 Bolagsordning Nacka vatten och avfall AB med spårning 

Beslutsgång 
Ordföranden konstaterade att det fanns ett förslag till beslut, verksamhetsutskottets förslag, 
och att kommunstyrelsen beslutade i enlighet med det. 

- - - - - 
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§  76 KFKS-2025-00238 

Samlad uppföljning av kommunens uppföljningsplaner 
inom kundval samt revidering av reglemente för kundval   

Beslut 
1. Kommunstyrelsen godkänner stadsledningskontorets samlade uppföljning av 

uppföljningsplaner inom kundval i enlighet med tjänsteskrivelse daterad den 6 mars 
2024.  

2. Kommunstyrelsen noterar stadsledningskontorets återkoppling kring tidigare givet 
uppdrag om att föreslå åtgärder för hur kommunens kundval kan utvecklas för att 
säkerställa en god krisberedskap och motverka välfärdsbrottslighet i enlighet med 
redogörelse i tjänsteskrivelse daterad den 6 mars 2025. 

3. Utifrån redogörelsen i beslutspunkt 2 föreslår kommunstyrelsen att 
kommunfullmäktige beslutar följande. 

Kommunfullmäktige reviderar reglemente för kundval i enlighet med bilaga 7 till 
tjänsteskrivelse daterad den 6 mars 2025.  

Sammanfattning av ärendet 
Kommunstyrelsen ansvarar för uppföljning av reglementet för kundval. Av reglementet 
framgår bland annat att nämnderna för varje kundval ska besluta om en modell för 
uppföljning av anordnare utifrån de generella och specifika auktorisationsvillkoren. 
Nämnderna ska årligen rapportera sin uppföljningsplan till kommunstyrelsen. Med 
anledning av att nämnderna nu rapporterat sina uppföljningsplaner till kommunstyrelsen 
har juridik- och kanslistaben sammanställt dessa och sett över att de följer reglementet.  

I ärendet redovisas även det uppdrag som stadsledningskontoret fick vid förgående års 
uppföljning av uppföljningsplanerna för kundvalen. Kommunstyrelsens beslutade då att ge 
stadsledningskontoret i uppdrag att återkomma till kommunstyrelsen med en redogörelse 
och eventuella förslag på hur kommunens kundval kan säkras för att säkerställa en god 
krisberedskap och motverka välfärdsbrottslighet. 

Handlingar i ärendet 
Protokollsutdrag KSVU 2024-04-01 § 40 
Tjänsteskrivelse daterad den 6 mars 2025 
Bilaga 1 – Kulturnämndens uppföljning av kundval  
Bilaga 2 – Nämnden för arbete och försörjnings uppföljning av kundval – vuxenutbildning 
Bilaga 3 - Nämnden för arbete och försörjnings uppföljning av kundval – arbete och 
etablering  
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Bilaga 4 – Socialnämndens uppföljning av kundval 
Bilaga 5 - Äldrenämndens uppföljning av kundval  
Bilaga 6 – Utbildningsnämndens uppföljning av kundval 
Bilaga 7 -Förlag till revidering av reglemente för kundval 

Beslutsgång 
Ordföranden konstaterade att det fanns ett förslag till beslut, arbetsutskottets förslag, och 
att kommunstyrelsen beslutade i enlighet med det. 

Protokollsanteckning 
Mikael Carlsson lät anteckna följanande för Nackalistan: 
Nackalistan är positiva till de förändringar som görs och konstaterar att flera av åtgärderna 
är väl motiverade utifrån de nya förutsättningar som kommunen står inför. Vi ser det som 
ett steg i rätt riktning att styrning och verksamhet anpassas för att på ett mer tydligt sätt är 
redo för situationer som kan uppkomma. 

- - - - - 
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§  77 KFKS-2024-00969 

Motion om att utreda kommunalt SFI i Fisksätra  
Inkom den 16 september 2024 av YuSie Rundkvist Chou mfl (NL) 

Beslut 
Kommunstyrelsen föreslår att kommunfullmäktige beslutar följande.  

1. Kommunfullmäktige avslår förslaget i motionen om att utreda möjligheterna att 
inrätta ett kommunalt drivet SFI eftersom det redan finns ett kundval inom 
vuxenutbildningen, inklusive SFI, i kommunen som genom auktorisationsvillkoren 
och kommunens uppföljning säkerställer utbildningens kvalitet.  

2. Kommunfullmäktige avslår förslaget i motionen om att undersöka underlaget för 
ett kommunalt drivet SFI i Fisksätra. Kommunen bedriver två projekt i Fisksätra i 
syfte att motivera målgruppen och lägga en grund för senare SFI-studier. Projekten 
har delvis samma målgrupp som en SFI-verksamhet har. Det bedrivs redan ett 
samarbete mellan den kommunala vuxenutbildningen och projekten för att få fler 
deltagare till projekten och det finns inget behov av en kartläggning utöver detta. 
Tidigare erfarenheter har även visat att valet av lokal för SFI inte i huvudsak styrs 
av var man bor.  

Sammanfattning av ärendet 
Nackalistan föreslår i motionen att kommunstyrelsen ska ges i uppdrag att tillsätta en 
tjänsteperson/grupp som genom uppsökande verksamhet ska utreda möjligheten att inrätta 
ett kommunal drivet SFI och att kommunstyrelsen ges i uppdrag att undersöka underlaget 
för ett kommunalt drivet SFI i Fisksätra för olika grupper med varierande studiebakgrund. 
Vidare föreslås att en pilotverksamhet i Fisksätra ska utredas och som kan utvidgas till 
andra områden om den visar sig fungera bra. Bakgrunden till förslagen är enligt Nackalistan 
att det inte längre finns någon anordnare av SFI i Fisksätra, trots det stora behovet i 
området.  

Motionen har behandlats i nämnden för arbete och försörjning.  

Handlingar i ärendet 
Protokollsutdrag KSAU 2025-04-02 § 49 
Tjänsteskrivelse den 11 mars 2025 
Bilaga 1 Motion om att utreda kommunalt SFI i Fisksätra 
Bilaga 2 Protokollsutdrag från nämnden för arbete och försörjnings sammanträde den 11 
december 2024 
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Yrkanden 
Mikael Carlsson (NL) yrkade bifall till förslagen i motionen. 

Mats Gerdau (M) yrkade bifall till arbetsutskottet förslag. 

Beslutsgång 
Ordförande konstaterade att det fanns två förslag till beslut, Mikael Carlssons yrkande och 
Mats Gerdaus yrkande. Ordförande ställde förslaget mot varandra och fann att 
kommunstyrelsens beslutat i enlighet med Mats Gerdaus yrkande. 

Reservationer 
Mikael Carlsson (NL) reserverar sig mot beslutet och lät anteckna följande: 
Nackalistan beklagar att vår motion avslås. I tjänsteskrivelsen nämns att många valde att 
studera SFI på andra ställen när SFI fanns i Fisksätra. Frågan är varför de valde SFI på 
andra platser och med andra anordnare. Det vi har hört är att det var låg kvalitet på den 
anordnaren som fanns i Fisksätra. Det hade varit värdefullt om kommunen hade utrett 
orsaker till att tidigare SFI inte fungerade i Fisksätra och vad som efterfrågas.  

Det är bra med de språkprojekten som startats upp i Fisksätra, till exempel Svenska med 
baby på Öppna förskolan, och försöken att dra in föräldrar till barn på bland annat 
Igelboda skola som nu flyttar till Fisksätra bibliotek, samt den svenskundervisning som 
startar på Fisksätra Folkets hus. Vi har förståelse för att dessa projekt kan behöva 
utvärderas innan ytterligare åtgärder vidtas. Vi tycker även att det är bra att göra en 
kartläggning av alla språkinitiativ och insatser från civilsamhället som finns i området.  

Sammantaget anser vi att kommunen behöver ta ett samlat grepp om alla olika insatser. Det 
tar tid att bygga förtroende för verksamheter. Många i Fisksätra upplever att projekt startas 
upp där och läggs ner efter 1,5 – 2 år. Det finns ett särskilt värde i en stark, långsiktig och 
icke-vinstsyftande kommunal verksamhet i ett område som Fisksätra: tätt befolkat och med 
små socioekonomiska resurser 

Protokollsanteckning 
Stefan Hult för Socialdemokraterna och Jan Salomonsson för Vänsterpartiet lät 
gemensamt anteckna följande: 
Både Socialdemokraterna och Vänsterpartiet verkar för att kommunen inom kundvalet för 
vuxenutbildning också ska ha verksamhet i egen regi, inom den innefattas även SFI 
(svenska för invandrare). Vi lyfte så sent som på budgetfullmäktige 18 november 2024 en 
motion där vi ville utreda möjligheten att inrätta en vuxenutbildning i kommunal regi. Vi 
ser det inte som nödvändigt att vuxenutbildningen, inkluderat SFI, skulle ligga i Fisksätra 
men anser att det skulle kunna vara ett alternativ till placering. Förslagen i motionen 
tangerar vår intention om att utreda möjligheterna att inrätta vuxenutbildning i kommunal 
regi men vi vill inte låsa oss till en geografisk placering mer än att det finns i Nacka 
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kommun. Vi anser också, precis som vi hade med i vårt budgetförslag, att uppsökande 
verksamhet för att nå kvinnor behöver stärkas. Vi vill ge Nackas medborgare en möjlighet 
att inom kundvalet välja en aktör som inte enbart drivs av ekonomiska intressen utan har 
fokus på elevernas utveckling och lärande. 

- - - - - 
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§  78 KFKS-2024-01048 

Motion – Stärk kvalitetsarbetet vid kommunala 
entreprenader 
Inkom den 14 oktober 2024 av Lars Alexandersson (SD). 

Beslut 
Kommunstyrelsen föreslår att kommunfullmäktige fattar följande beslut. 

Kommunfullmäktige noterar att kommunen redan arbetar aktivt med att informera och 
kommunicera med berörda fastighetsägare inför kommunala entreprenader och att det 
finns en process för fastighetsägare som berörs av kommunala entreprenader att anmäla 
skador. Kommunfullmäktige ser inget behov av att inkomna anmälningar ska 
återrapporteras till kommunfullmäktige. 

Motionen är därmed färdigbehandlad. 

Sammanfattning av ärendet 
I motionen föreslås att kommunen börjar arbeta efter en modell där alla berörda 
fastighetsägare får uttömmande information på förhand inför obligatoriska kommunala 
entreprenader, att kommunen inför en rutin (system) så fastighetsägare som berörs av 
kommunala entreprenader lätt kan anmäla skadan och att kommunen på basis av inkomna 
anmälningar ska följa upp de kvalitetshöjande åtgärder som vidtagits, och återrapportera 
uppföljningen till kommunfullmäktige. 

Bedömningen är att kommunen redan arbetar aktivt med att både informera och 
kommunicera med berörda fastighetsägare inför kommunala entreprenader och att det 
finns en process för fastighetsägare som berörs av kommunala entreprenader att anmäla 
skador. Det bedöms inte finnas behov av att ytterligare följa upp kvalitetshöjande åtgärder 
på basis av inkomna anmälningar och återrapportera detta till kommunfullmäktige. 

Handlingar i ärendet 
Protokollsutdrag KSSU 2025-03-25 § 41Tjänsteskrivelse den 11 mars 2025 
Bilaga 1 Motionen 

Yrkanden 
Mikael Carlsson (NL) yrkade bifall till motionens att-satser 1 och 2. 

Mats Gerdau (M) yrkade bifall till stadsutvecklingsutskottets förslag. 
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Beslutsgång 
Ordförande konstatera att det finns två förslag till beslut gällande motionens första två att-
satser, Mats Gerdaus yrkande samt Mikael Carlssons yrkande. Vidare finns ett förslag till 
beslut gällande motionens tredje att-sats, Mats Gerdaus yrkande.  

Inledningsvis ställer ordförande Mikael Carlssons yrkande mot Mats Gerdaus yrkande 
gällande det två första att-satserna, och konstaterar att kommunstyrelsen beslutat i enlighet 
med Mats Gerdaus yrkande. Vidare konstaterar ordförande att det fann ett förslag till 
beslut gällande motionens tredje att-sats, Mats Gerdaus yrkande, och fann att 
kommunstyrelsens beslutat i enlighet med det.  

Avslutningsvis konstateras att kommunstyrelsen därmed beslutat i enlighet med hela Mats 
Gerdaus yrkande.  

Protokollsanteckning 
Mikael Carlsson lät anteckna följande för Nackalistan: 
Nackalistan anser att man vid kommunala entreprenader alltid tydligt ska informera 
fastighetsägaren i god tid om arbeten som kan påverka dem inklusive rutiner för 
dokumentation samt anmälan av skador om sådan skulle uppstå. Vid vissa typer av arbeten 
som sprängning har entreprenören s k strikt ansvar. Vid andra typer av arbeten så är det 
fastighetsägarens eget ansvar att dokumentera fastighetens skick före och efter arbetet och 
påvisa eventuell skada. Det måste tydligt framgå vid information till fastighetsägare. Det 
måste även framgå vem som är ansvarig totalentreprenör, till exempel NVOA. Om en 
skada endast rapporteras till underleverantör så riskerar fastighetsägaren att själv få stå för 
kostnader (t ex självrisk) som totalentreprenören skulle ha ersatt om skadeärendet hanterats 
korrekt. Att endast en skada rapporterats till NVOA under 2024 kan vara ett tecken på att 
inte alla skaderapporter gjorts enligt de existerande rutinerna. Kommunen och de 
kommunala bolagen bör följa upp på sina rutiner, skaderapporter samt annan förekomst av 
skador. 

- - - - - 
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§  79 KFKS-2023-00212 

Beslut om granskning av ny översiktsplan 

Beslut 
Kommunstyrelsen beslutar att ställa ut förslag till ny översiktsplan för Nacka kommun för 
granskning med följande ändring 

I kapitel 3 om markanvändning ändras beskrivning av de områden, där befintlig 
användning ska bevaras, enligt följande.  

Nuvarande lydelse ”Vissa kompletteringar i befintlig bebyggelsestruktur kan tillkomma om 
det görs med hänsyn till områdets karaktär” ändras till ”Någon ny bebyggelse planeras inte 
men enstaka kompletteringar kan förekomma.”  

Detta gäller följande områden:  
- Sidan 32: Mb1 Finntorp/Ekudden/Järla sjö. 
- Sidan 33: Sb1 Marinstaden, Sb2 Vikdalen, Sb3 Nysätra, Sb4 Hästhagen, Sb5 

Lillängen/Storängen.  
- Sidan 36: Sb6 Skuru/Duvnäs utskog, Sb7 Skogalund/Ektorp, Sb8 Saltsjö Duvnäs. 
- Sidan 38: Sb11 Lilla Björknäs/Björknäsplatån, Sb12 Tollare, Sb13 Lännersta, Sb14 

Krokhöjden/Centrala Orminge, Sb15 Östra Orminge/Mensättra, Sb16 Eriksvik, 
Sb17 Telegrafberget, Sb18 Hasseludden/ Rensättra, Sb19 Insjön, Sb20 Graninge. 

- Sidan 42: Sb27 Båthöjden/Fiskarhöjden/Fågelhöjden, Sb28 Ljuskärrsberget – 
Igelbodaplatån, Sb29Igelboda/ Baggensudden, Sb30 Östra Skogsö, Sb31 Tattby/ 
Saltsjöbaden, Sb32 Solsidan. 

- Sidan 47: Sb35 Kolarängen/Ältagård/ Lovisedal/Ältadalen, Sb36 Hedvigslund. 

Sammanfattning av ärendet 
Kommunfullmäktige gav i mål och budget 2023–2025 kommunstyrelsen i uppdrag att 
inleda arbetet med att ta fram en ny översiktsplan. Kommunstyrelsen beslutade den 2 
september 2024 att genomföra samråd om förslag till ny översiktsplan. Efter avslutat 
samråd har inkomna synpunkterna sammanställts i en samrådshandling och beaktats i 
framtagandet av granskningshandling. I samband med att förslag till översiktsplan ställs ut 
på granskning ges nu återigen möjlighet att tycka till om förslaget. Planerad tidplan för 
antagande av ny översiktsplan är beslut i kommunstyrelsen under december 2025.  

Notera att mindre revideringar har gjorts i två bilagor efter beredningen i 
kommunstyrelsens stadsutvecklingsutskott. Revideringarna avser bilaga 1 Översiktsplan 
och bilaga 4 Samrådsredogörelsen och gäller endast språkliga justeringar och ändringar av 
redaktionell karaktär utan förändring i sak.  



 
45 (93) 

 2025-04-07 
 
  SAMMANTRÄDESPROTOKOLL 
 Kommunstyrelsen 

Ordförandes signatur Justerandes signatur 
 
 
 
 

Utdragsbestyrkande 

 

Handlingar i ärendet 
Protokollsutdrag KSSU 2025-03-25 § 29 
Tjänsteskrivelse reviderad den 31 mars 2025 
Bilaga 1. Förslag till ny översiktsplan, granskningsversion, 2025-03-31 
Bilaga 2. Kartbilaga, granskningsversion 
Bilaga 3. Miljökonsekvensbeskrivning granskningsversion 
Bilaga 4. Samrådsredogörelse Översiktsplan 2050 Nära Nacka , 2025-03-31 

Yrkanden 
Mats Gerdau (M) yrkade bifall till stadsutvecklingsutskottets förslag med följande ändring: 

”I kapitel 3 om markanvändning ändras beskrivning av de områden, där befintlig 
användning ska bevaras, enligt följande.  

Nuvarande lydelse ”Vissa kompletteringar i befintlig bebyggelsestruktur kan tillkomma om 
det görs med hänsyn till områdets karaktär” ändras till ”Någon ny bebyggelse planeras inte 
men enstaka kompletteringar kan förekomma.”  

Detta gäller följande områden:  
- Sidan 32: Mb1 Finntorp/Ekudden/Järla sjö.  
- Sidan 33: Sb1 Marinstaden, Sb2 Vikdalen, Sb3 Nysätra, Sb4 Hästhagen, Sb5 

Lillängen/Storängen.  
- Sidan 36: Sb6 Skuru/Duvnäs utskog, Sb7 Skogalund/Ektorp, Sb8 Saltsjö Duvnäs. 
- Sidan 38: Sb11 Lilla Björknäs/Björknäsplatån, Sb12 Tollare, Sb13 Lännersta, Sb14 

Krokhöjden/Centrala Orminge, Sb15 Östra Orminge/Mensättra, Sb16 Eriksvik, 
Sb17 Telegrafberget, Sb18 Hasseludden/ Rensättra, Sb19 Insjön, Sb20 Graninge. 

- Sidan 42: Sb27 Båthöjden/Fiskarhöjden/Fågelhöjden, Sb28 Ljuskärrsberget – 
Igelbodaplatån, Sb29Igelboda/ Baggensudden, Sb30 Östra Skogsö, Sb31 Tattby/ 
Saltsjöbaden, Sb32 Solsidan. 

- Sidan 47: Sb35 Kolarängen/Ältagård/ Lovisedal/Ältadalen, Sb36 Hedvigslund.” 

 

I Mats Gerdaus yrkande instämde Johan Krogh (C), Monica Brohede Tellström (L) och 
Desha Svenneborg (MP). 

Desha Svenneborg (MP) yrkade, med instämmande av Tomas Ottosson (V), bifall till det 
utsända förslaget med ändringar och tillägg i enlighet med bilaga 1 till protokollet. 

Mikael Carlsson (NL) yrkade i första hand återremiss med motivering i enlighet med bilaga 
1 till protokollet och i andra hand avslag. 

Monica Brohede Tellström (L) yrkade avslag på Mikael Carlssons återremissyrkande. 
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Beslutsgång 
Ordförande konstaterade inledningsvis att det fanns ett återremissyrkande från Mikael 
Carlsson och ställde det mot avslag och fann att kommunstyrelsen avslagit 
återremissyrkandet. 

Ordförande konstaterade därefter att det fanns ett huvudförslag till beslut, 
stadsutvecklingsutskottets, och ett ändringsyrkande från Mats Gerdau samt ett tilläggs- och 
ändringsyrkande från Desha Svenneborg. 

Ordförande Mats Gerdaus ändringsyrkande mot avslag och fann att kommunstyrelsen 
beslutat i enlighet med det. 

Vidare ställde ordförande Desha Svenneborgs tilläggs- och ändringsyrkande mot avslag och 
fann att kommunstyrelsen avslagit det. 

Protokollsanteckning 
Mats Gerdau för Moderaterna, Johan Krogh för Centerpartiet, Monica Brohede 
Tellström för Liberalerna samt Karin Teljstedt för Kristdemokraterna lät 
gemensamt anteckna följande: 
I den nya översiktsplanen signalerar vi en lugnare byggtakt och bevarande av våra 
uppvuxna och trevliga bostadsområden. Nybyggnationen ska främst ske runt de 
kommande tunnelbanestationerna samt runt våra lokala centrum. Det har vi velat markera 
genom tilläggsyrkandet idag och även tidigare i processen. Vi ser positivt på att fler partier 
ansluter sig till denna linje.  

Däremot är det beklagligt att Nackalistan inte orkar ta ställning i viktiga frågor om hur de 
faktiskt vill utveckla kommunen på lång sikt. De säger att deras linje är en helt annan än 
den som finns i översiktsplanen, men kan inte konkretisera vilka de avgörande skillnaderna 
är. De letar mest fel, t ex att någon kartbilaga ska kompletteras, en referens till avfallsplanen 
ska adderas och att texten inte riktigt korresponderar med någon karta. De föreslår förvisso 
några konkreta förslag till ändringar, vilket är helt i sin ordning, men de är inte alls av den 
art att alternativet är att avslå hela översiktsplanen och hellre behålla den som finns. Det 
här ger intryck av att Nackalistan VILL vara emot, men inte vill ta ansvar. Så kan man inte 
styra en kommun. På sammanträdet yrkade de dessutom att kommunens översiktsplan ska 
”uppdateras så att den stämmer överens med samrådsförslaget till RUFS”, ett högst 
anmärkningsvärt ställningstagande från ett parti som säger sig värna just Nacka. Vi i 
Alliansen tycker att det är vi i Nacka som ska bestämma om planläggningen i Nacka, vi ska 
inte underordna oss regionpolitikerna. I detta fall skulle Nackalistans förslag t ex innebära 
ökat bostadsbyggande med flera 100 bostäder per år och att Östlig förbindelse inte finns 
med. 
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Henrik Unosson lät anteckna följande för Socialdemokraterna: 
Vi tycker att det omarbetade förslaget till översiktsplan kan ställas ut på granskning och vi 
ser fram emot att sätta oss in i de synpunkter som kommer in. 

Nedan följer några av de saker som Socialdemokraterna anser bör lyftas fram och belysas 
på ett mer tydligt och framträdande sätt i översiktsplanen:  

- Nya bostäder måste planeras och byggas med lyhördhet för befintlig miljö och 
omgivning och hänsyn till klimatet. Nya bostäder bör anpassas till omgivande 
bebyggelse vad gäller täthet, höjd, grönytor och infrastruktur. 

- Bostadsförsörjning innefattar mer än nyproduktion eller tillskott av nya bostäder. 
Översiktsplanen kan tydligare redogöra för hur kommunen avser bostadsförsörja 
för fler grupper, både nu och i framtiden, som har svårt att hävda sig på 
Stockholmsregionens bostadsmarknad. 

- Viktigt att det finns en blandning av upplåtelseformer samt bostäder för olika 
grupper, unga, studenter, äldre. T.ex. studentbostäder och 
trygghetsbostäder/mellanboenden.  

- Trafiksituationen, gärna med exempel på det ohållbara läget på olika ställen i 
kommunen. Till exempel: Björknäs, centrumområdet i Orminge, Kvarnholmen, 
Ältavägen och Järlaleden.  

- Tydligare skrivningar om hur Nacka ska verka för att kollektivtrafiken byggs ut och 
förbättras samt behovet av infartsparkeringar. Till exempel: tillräckligt tät busstrafik 
och tillgängliga bytespunkter mellan buss och spårbunden trafik. 

- Buller och goda livsmiljöer. Finns många områden i Nacka idag där buller stör 
livsmiljöerna och det byggs också bostäder i bullerstörda lägen. Detta bör belysas 
tydligare i löpande text. 

- Ytor för lek, idrott och rekreation får gärna kopplas samman så att det hör ihop 
med att ge förutsättningar för ett välmående föreningsliv som i sin tur är en del i 
det brottsförebyggande, främjande och trygghetsskapande arbetet.  

- Skrivningarna om näringsliv bör utvecklas, det handlar inte bara om kontor utan 
även verksamhetsområden. 

- Redovisa hur framtida behov av elnätsutbyggnad kan hanteras i planeringen enligt 
kommande nätutvecklingsplaner.  

Några mer konkreta ställningstaganden så här långt: 
- Henriksdal/Kvarnholmen. Socialdemokraterna anser att östra Henriksdalsbacken 

(det vill säga Trolldalen) ej ska bebyggas.  
- Kummelbergets verksamhetsområde. Socialdemokraterna är för en förtätning av 

Kummelberget verksamhetsområde, men inte en utvidgning.  
- Orminge trafikplats. Socialdemokraterna vill inte utveckla området. 
- Ältabergs verksamhetsområde. Socialdemokraterna vill se en lägre 

exploateringsgrad för att bevara spridningskorridorer och hålla ihop grönstråk. 
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Mikael Carlsson lät anteckna följande för Nackalistan: 
Nackalistan anser att förslaget till ny översiktsplan på många sätt är bättre än den gällande - 
främst p g a minskade exploateringsgrad i flera områden, ökat skydd av natur samt 
slopande av miljardprojekten Mötesplats Nacka och Upphöjd Saltsjöbana. Detta ligger i 
linje med den sakpolitik vårt parti drivit i många år. Att Nackalistan ändå yrkar återremiss 
beror på en för låg detaljeringsgrad, fortsatt för hög exploatering i vissa områden samt att 
text och kartor behöver korrekturläsas och rättas. 

Många av Nackalistans synpunkter från sommaren 2024 har nu till stor del tillgodosetts i 
granskningsversionen av översiktsplanen vilket vi välkomnar. Detta rör sig om skydd av 
30% natur där Nackalistan bland annat ville skydda naturen i delar av Erstavik, 
grönområden kring Svindersviken, Nyckelvikens utvidgning österut, Igelbodatomterna, 
Vinterbrinksskogen och Skuruparken.  Det rör sig om kulturskydd av Saltsjöbanans 
miljöer.  

Det rör sig även om trafikplats Boo samt om gång- och cykelbron mellan Henriksdal och 
Sickla som nu alla finns muntligt beskrivna i översiktsplanen (trafikplatsen och GC-bron 
finns dock inte med i kartmaterialet). En kommunal utredning startade 2024 för att anlägga 
en bytespunkt, med en trygg, gen, väderskyddad och välfungerande omstigning i centrala 
Nacka till tunnelbanans invigning 2030, och förslagsalternativ har presenterats för 
Regionen under 2025. Även en karta med idrottsanläggningar har tagits fram på vår 
begäran, även om vi inte anser att den ännu är färdigarbetad. 

Detaljeringsgraden i översiktsplanen är dock väldigt låg och har dessutom minskat i 
granskningsrevisionen. Inför samrådet föreslog Nackalistan att översiktsplanen inte ska 
referera till utdaterade planprogram utan att relevanta uppgifter från programplanerna bör 
skrivas in direkt i översiktsplanen. I granskningsversionen är halva synpunkten tillgodosedd 
- referenser till programplaner och strukturplan har utgått men utan att ersätta dessa med 
motsvarande information i översiktsplanen. En översiktsplan bör vara detaljerad nog att 
planering av skolor, idrottsanläggningar, arbetsplatser, kulturhus, bibliotek, service, butiker, 
vårdcentraler, tandläkarmottagningar, föreningslokaler, vägar och tekniska anläggningar, 
parker och friluftsanläggningar kan utgå ifrån denna. Analyser av dessa förutsättningar, som 
till exempel en trafikanalys för hela kommunen inklusive simuleringar, bör ligga till grund 
för översiktsplanen och inte göras i efterhand. Kommuninvånare, organisationer, företag, 
myndigheter, länsstyrelse, region och övriga kommuner har rätt att få ta del av och granska 
den övergripande stadsplaneringen. Vi förstår ambitionen med flexibilitet och att 
kommunen inte vill förbinda sig till åtaganden - men varje kommun har en skyldighet enligt 
PBL att ha en översiktsplan. 

När Nackas översiktsplan 2050 antags bör den även överensstämma såväl med 
underliggande kommunala programplaner, strukturplan och detaljplaner som med den 
överliggande Regionala Utvecklingsplan för Region Stockholm (RUFS 2060). Det 
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sistnämnda kräver en förbättrad samordnings- och förhandlingsförmåga med bland annat 
Region Stockholm eftersom dessa två planer revideras parallellt. Överensstämmelse saknas 
f n bland annat gällande Östlig förbindelse och tunnelbana till Orminge. 

Löftet om att erhålla uppdaterade digitala och högupplösta kartor före kommunstyrelsens 
sammanträde idag, vilket vi efterfrågat såväl under hösten 2024 som på kommunstyrelsens 
stadsutvecklingsutskotts sammanträde 2025-03-25, infriades inte - vilket vi ser som en brist 
i granskningsversionen. Det har dessutom försvårat Nackalistans egen granskning. Flera av 
våra synpunkter gäller specifika områden och för dessa är det relevant att se exakt var 
gränserna går. Vi förbehåller oss att återkomma med fler detaljerade synpunkter efter att vi 
fått tillgång till ett högupplöst kartmaterial 

Tomas Ottosson lät anteckna följande för Vänsterpartiet: 
Vänsterpartiet instämde i Miljöpartiets yrkande om att stryka textpartierna som handlar om 
att bygga Östlig förbindelse och ersätta dem med nya passager som förklarar det olämpliga 
med att bygga nya motorvägar. 

Som Vänsterpartiet uppfattar det har granskningsversionen av översiktsplanen fått en helt 
ny inriktning, framför allt rörande transporter och sammanlänkande kommunikationer. 

I den aktuella granskningsversionen beskrivs Östlig förbindelse som en förutsättning för att 
Nacka ska kunna utvecklas. Detta exemplifieras till exempel på sid 54: 
”Vägtunnelförbindelsen Östlig förbindelse förbättrar både regional och lokal tillgänglighet 
genom att skapa en ny förbindelse norrut från Södra länken och Värmdöleden. 

Förbindelsen stärker arbetsmarknadens funktion, möjliggör smidigare godstransporter och 
minskar sårbarheten i Stockholms vägtransportnät. För Nacka innebär detta en mer robust 
infrastruktur som minskar trafikbelastningen på lokala vägar och förbättrar tillgängligheten 
till andra delar av regionen”. 

Eller sid 22: 
”För att möta behovet av effektiva transporter utvecklas vägnätet, där satsningar på bland 
annat Östlig förbindelse och tunnelbanan till Nacka skapar bättre kopplingar inom 
Stockholmsregionen och stärker framkomligheten för biltrafiken” 

Men tidigare såg det mer ut som följande exempel ur den utskickade texten till 
målbildsworkshopen 2024-04-11: 
”Sammanlänkade kommunikationer: Målet är att utveckla ett effektivt och hållbart 
transportsystem som binder samman Nacka och skapar goda förbindelser både internt och 
med omkringliggande områden. Genom att investera i kollektivtrafik, cykelvägar och 
gångstråk strävar vi efter att minska bilberoendet och skapa en stad där invånarna enkelt 
kan ta sig runt. Detta främjar inte bara hållbarhet utan också en bättre livskvalitet för alla” 
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Det är stor skillnad mellan de olika inriktningarna, och miljökonsekvensbeskrivningen tar 
inte ens upp de problematiska klimataspekterna som kommer följa av att Nacka kommun 
nu tycks vilja arbeta aktivt för att Östlig förbindelse ska realiseras. 

Det nya klimat- och miljöprogrammet, som föreskriver en årlig minskning av växthusgaser 
med 12%, minskning varje år av växthusgaser är illa synkroniserat med den här 
granskningsversionen av översiktsplanen. 

Som redan påpekats i ett flertal skriftliga framställningar och forskningsarbeten kan 
följande konstateras: 

- Utökningar av motorvägsnätet leder till ökad biltrafik 
- Närhet till motorvägar från bostad och arbete bidrar till ökade bilresor och minskat 

kollektivtrafikresande. 
- Varken Sveriges eller Nackas klimatmål är förenliga med ökade utsläpp från 

biltrafik 

Dessutom hoppas vi att arbetet med planen ska ta fasta på följande lärdomar från andra 
projekt: 

- Att bygga motorvägstunnlar kräver enorma ekonomiska resurser, som är svåra att 
räkna in på resandeunderlaget. 

- Att bygga motorvägstunnlar medför enorma utsläpp av växthusgaser, på grund av 
sprängningarna och betonganvändningen som krävs. 

Desha Svenneborg lät anteckna följande för Miljöpartiet: 
En översiktsplan som ska vara klimatsmart och robust kan omöjligt till så stor del bygga på 
ett gigantiskt mångmiljardmotorvägsprojekt som riskerar kasta in centrala Nacka i 
ytterligare decennier av byggkaos. Den miljökonsekvensbeskrivning som tagits fram 
nämner inte detta stora vägprojekt alls, samtidigt som påverkan med tunnelbanan är med. 
Klimatnyttan med motorväg är helt obefintlig men rent logistiskt så visar trafiksimuleringar 
att köerna i Nacka bara skulle öka med en ny motorväg. Forskningen visar också tydligt att 
det inte går att bygga bort trafik och köer med fler vägar. 

I övrigt står vi i stort bakom översiktsplanen som har med flera av de aspekter som 
Miljöpartiet har lyft länge i utvecklingen av Nacka, exempelvis den nära 15-minutersstaden, 
behovet av att stärka de gröna värdena och skapa mötesplatser för människor. Vi är dock 
fundersamma till urvalet av verksamhetsytor i Fisksätra där vi inte ser att området norr om 
Saltsjöbadsleden ska vara med. Att verksamhetsytor kan tillkomma intill Östervik på södra 
sidan motorvägen samt i Gungviken men även på den plats vid Hamnvägen där multihallen 
tidigare planerades tycker vi räcker. 

- - - - - 
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§  80 KFKS-2025-00114 

Avtal om arrende med Älgö Tennisklubb 
Fastighet Älgö 4:7 

Beslut 
1. Kommunstyrelsen beslutar att Nacka kommun ingår avtal om arrende med Älgö 

Tennisklubb enligt bilaga 1 till fastighetsenhetens tjänsteskrivelse daterad den 12 
februari 2025. 

2. Under förutsättning att beslut enligt punkten 1 fattas, ges gruppchef inom 
fastighetsenheten i uppdrag att underteckna avtalet. 

Sammanfattning av ärendet 
Sedan år 1968 arrenderar Nacka kommun ut en del av fastigheten Älgö 4:7 för 
tennisverksamhet till Älgö Tennisklubb. Arrendatorn har kontaktat kommunen med 
önskemålet att utöka arrendetiden till tio år med anledning av planerade investeringar och 
underhållsåtgärder. Efter en genomgång av arrendeavtalet bedöms det finnas skäl för en 
utökad arrendetid till tio år med möjlighet till fem års förlängning om inte avtalet sägs upp 
senast ett år före arrendetidens utgång. Arrendeavgiften föreslås till 19 200 kronor per år 
med årlig indexjustering. Avtalet med nya villkor gäller från och med den 1 juni 2025.  

Handlingar i ärendet 
Protokollsutdrag KSSU 2025-03-25 § 36 
Tjänsteskrivelse daterad den 22 januari 2025 
Bilaga. Nytt arrendeavtal A201702-001 Älgö Tennisklubb 

Beslutsgång 
Ordföranden konstaterade att det fanns ett förslag till beslut, stadsutvecklingsutskottets 
förslag, och att kommunstyrelsen beslutade i enlighet med det. 

- - - - - 
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§  81 KFKS-2024-00981 

Nyttjanderättsavtal för anläggning för laddning av 
elfordon med JOLT Sweden AB 
Sicklaön 40:11, Älta 10:1, Sicklaön 40:14 och Rösunda 2:2 

Beslut 
1. Kommunstyrelsen beslutar att Nacka kommun ingår avtal om nyttjanderätt med 

JOLT Sweden AB enligt bilaga 1 till fastighetsenhetens tjänsteskrivelse daterad den 
21 januari 2025. 

2. Under förutsättning att beslut enligt punkten 1 fattas, ges gruppchef inom 
fastighetsenheten i uppdrag att underteckna avtalet. 

Sammanfattning av ärendet 
I november förra året beslutade kommunstyrelsen att ingå ett nyttjanderättsavtal med 
JOLT Sweden AB för anläggning för laddning av elfordon och med en avtalstid på fem år. 
Då det efter kommunstyrelsens beslut visat sig att JOLT Sweden AB inte längre accepterar 
en femårig avtalstid har bolaget nu i stället efterfrågat ett motsvarande avtal men med en 
första avtalsperiod om tio år. Övriga villkor och förutsättningar är desamma som i det 
tidigare ärendet. 

JOLT Sweden AB vill uppföra anläggningar för laddning av elfordon på kommunägd 
allmän platsmark. Upplåtelsetiden för nyttjanderätten kommer vara tio år med möjlighet till 
ett års förlängning om inte avtalet sägs upp senast sex månader före upplåtelsetidens 
utgång. Ingen ersättning ska betalas för upplåtelsen. Nyttjanderättsavtalet gäller från och 
med den 1 juli 2025. 

Idag är det natur- och trafiknämnden som enligt reglementet ansvarar för allmän platsmark. 
Det har införts ett förtydligande i natur- och trafiknämndens reglemente som möjliggör för 
nämnden att hantera upplåtelser för laddning av elfordon på offentlig plats med 
upplåtelsetid på fem år. Då JOLT Sweden AB önskar ett tioårigt nyttjanderättsavtal 
beslutas upplåtelsen av kommunstyrelsen.  

Handlingar i ärendet 
Protokollsutdrag KSSU 2025-03-25 § 37 
Tjänsteskrivelse daterad den 21 januari 2025 
Bilaga. Nyttjanderättsavtal N202501 Anläggning för laddning av elfordon JOLT Sweden 
AB 
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Beslutsgång 
Ordföranden konstaterade att det fanns ett förslag till beslut, stadsutvecklingsutskottets 
förslag, och att kommunstyrelsen beslutade i enlighet med det. 

- - - - - 
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§  82 KFKS-2023-01127 

Medel för projektering av underhålls- och 
energieffektiviseringsåtgärder för Nacka gymnasium 

Beslut 
Kommunstyrelsen godkänner investeringsmedel om tio miljoner kronor för projektering av 
underhålls- och energieffektiviseringsåtgärder för Nacka gymnasium, hus A, C och E samt 
förberedande arbeten under 2025. Medlen tas i anspråk från av kommunfullmäktige 
beslutad Mål och budget 2025-2027. 

Sammanfattning av ärendet 
Nacka gymnasium, beläget på Järlahöjden, bedriver idag en populär verksamhet där cirka 2 
200 elever undervisas. För att verksamheten ska kunna fortsätta bedriva undervisning i 
ändamålsenliga lokaler är dessa i behov av omfattande underhållsåtgärder avseende 
ventilationssystemet. Enligt uppgifter från välfärd skola är det önskade elevantalet 2 300 
elever.  

Inledningsvis föreslås upphandling av konsultgrupp för systemhandlingsprojektering som 
skapar förutsättning för kommande upphandling, och även kan användas som underlag för 
en kalkyl inför investeringsbeslut avseende genomförande samt eventuellt förberedande 
arbeten. Arbetet med upphandling av konsultgrupp uppskattas ta två månader och 
genomföras under kvartal ett 2025, projekteringen uppskattas därefter ta fyra månader och 
genomföras under tertial två 2025. För upphandling, projektering och förberedande 
arbeten föreslås projektet beviljas tio miljoner kronor. Projektet avser senare, baserat på 
framtaget projekteringsunderlag, att söka beslut om genomförande samt investeringsmedel.  

Handlingar i ärendet 
Protokollsutdrag KSSU 2025-03-25 § 39 
Tjänsteskrivelse daterad den 19 februari 2025 

Beslutsgång 
Ordföranden konstaterade att det fanns ett förslag till beslut, stadsutvecklingsutskottets 
förslag, och att kommunstyrelsen beslutade i enlighet med det. 

Protokollsanteckning 
Desha Svenneborg lät anteckna följande för Miljöpartiet: 
Det är bra att energieffektiviseringsåtgärder görs eftersom dessa även är ekonomiskt 
lönsamma. Sparas energi så sparas pengar, utöver ett minskat klimatavtryck. Miljöpartiet 
har återkommande genom åren påpekat att ekonomiskt lönsamma investeringar ska brytas 
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ur investeringsramen så de genomförs skyndsamt. Detta eftersom de inte är att betrakta 
som kostnader utan investeringar som sparar pengar på sikt. 

- - - - - 
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§  83 KFKS-2025-00334 

Nacka kommuns inställning till att upptas som 
gränsövergångsställe enligt utlänningsförordningen  
Svar till Justitiedepartementet med anledning av hemställan från Circle K Terminal Sweden AB 

Beslut 
Kommunstyrelsen tillstyrker hemställan till regeringen från Circle K Terminal Sweden AB 
om att bevilja Nacka kommun status som kommun med gränsövergångsställe enligt 6 kap. 
1 § utlänningsförordningen. Nacka kommun framhåller dock att behovet av ett 
gränsövergångsställe i kommunen är begränsat till tiden som Circle K Terminal Sweden AB 
bedriver verksamhet på Bergs gård, från den 1 januari 2034 till som längst den 31 december 
2036 ska endast avvecklande verksamhet bedrivas, varför kommunens status som 
gränsövergångsställe ska upphöra när denna verksamhet avvecklats.  

Sammanfattning av ärendet 
Den 30 januari 2025 inkom en skrivelse från Justitiedepartementet där de önskar att Nacka 
kommun inkommer med sin inställning till en hemställan från Circle K Terminal Sweden 
AB. Hemställan avser att Nacka kommun beviljas status som en så kallad kommun med 
gränsövergångsställe, avsedd plats är Bergs oljeterminal.  

Sverige har idag ett 50-tal gränsövergångsställen för handelsfartyg fördelade längs den 
svenska kustlinjen samt ett 30-tal gränsövergångsställen för flyg (luft) fördelade över hela 
Sverige. Gränskodexen har tydliga regler för hur ett gränsövergångsställe ska vara utrustat 
och bevakat samt resurssatt. Gränskontroll innebär inte bara kontroll av in- och utresa av 
personer utan också kontroll av transportmedel och gränsövervakning av gränserna mellan 
gränsövergångsställen och övervakning av gränsövergångsställen utanför de fast-ställda 
öppettiderna.  

Stadsledningskontoret föreslår att hemställan tillstyrks. Kommunens föreslås dock 
framhålla till regeringen att behovet av ett gränsövergångsställe i kommunen är begränsat 
till tiden då Circle K Terminal Sweden AB bedriver verksamhet på Bergs gård, det vill säga 
som längst till om med den 31 december 2036. Kommunens status som 
gränsövergångsställe ska därför upphöra när denna verksamhet på Bergs gård avvecklats. 

Handlingar i ärendet 
Protokollsutdrag KSAU 2025-04-01 § 39 
Tjänsteskrivelse daterad den 7 mars 2025 
Bilaga 1 Hemställan om att Nacka kommun och Bergs Oljeterminal blir utpekad som 
gränsövergångsställe i enlighet med Schengenkodexen   
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Beslutsgång 
Ordföranden konstaterade att det fanns ett förslag till beslut, stadsutvecklingsutskottets 
förslag, och att kommunstyrelsen beslutade i enlighet med det. 

Protokollsanteckning 
Johan Krogh lät anteckna följande för Centerpartiet: 
Det är bra om gränsövergångarna kan bli smidigare, det ställer sig Centerpartiet självklart 
bakom. Däremot vill vi redan här markera vår inställning kring Bergs gård. För oss är det 
självklart att petroleumverksamheten måste avvecklas enligt det avtal som finns mellan 
Nacka kommun och Circle K. Inte minst utifrån ett säkerhetsperspektiv då nuvarande 
verksamhet måste ses som ett högriskobjekt. Verksamheten ligger också dikt an ett större 
bostadsområde vilket förstärker säkerhetsrisken. Bränsledepåer kommer att behövas när 
Sveriges beredskap stärks men de behöver placeras på strategiska och säkra platser. Bergs 
gård är inte en sådan plats. 

Mikael Carlsson lät anteckna följande för Nackalistan: 
Nackalistan har inga invändningar mot att Nacka kommun tillfälligt får status som 
kommun med gränsövergångsställe. Vi delar bedömningen att detta i dagsläget är en 
praktisk nödvändighet för att möjliggöra fortsatt verksamhet vid Bergs oljehamn under en 
begränsad period.Det är dock viktigt att understryka att denna status inte ska ses som 
permanent. Bergs oljehamn ligger i direkt anslutning till tätbebyggt område och nära 
centrala delar av Nacka, vilket skapar betydande risker både ur ett civilt 
beredskapsperspektiv och ur miljö- och säkerhetssynpunkt.  Vi anser därför att 
verksamheten bör upphöra enligt överenskommelsen, senast 31 december 2036. 

Jan Salomonsson lät anteckna följande för Vänsterpartiet: 
Vänsterpartiet har förståelse för att sjöfarten har behov av besättningsutbyten och är i stort 
positiva till arbetsutskottets förslag att tillstyrka hemställan. Men allra mest positiva är vi till 
att det i förslaget även ingår att Kommunstyrelsen ska påpeka att Oljehamnens verksamhet 
i Nacka har en begränsad tidshorisont. 

Som tjänsteskrivelsen påpekar är platsen ur beredskapssynpunkt inte strategiskt placerad. 
Men viktigare ändå är att hela regionen har en omfattande koldioxidskuld att beta av, och 
då är det inte en hållbar linje att föra in fossila bränslen i stora mängder för användning i 
huvudstadsområdet, där den väl utbyggda infrastrukturen ger goda förutsättningar för den 
accelererade omställning som krävs för att såväl Nacka som andra kommuner i området ska 
kunna nå våra mål. En horisont för införsel av fossila drivmedel rimmar väl med den 
ambitiösa klimatplan Nacka precis antagit, och kan även tjäna som en god sporre för 
kommuner och regioninvånare som ännu tvekar istället för att agera. 

- - - - - 
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§  84 KFKS-2025-00246 

Fastställande av ingående kapital för 
produktionsområdena 

Beslut 
1. Kommunstyrelsen fastställer totalt ingående kapital för år 2025 för 

intäktsfinansierade verksamheten Välfärd samhällsservice till +22,1 miljoner kronor 
i enlighet med tabell 1 i stadsledningskontorets tjänsteskrivelse daterad den 14 
februari 2025.  

2. Kommunstyrelsen fastställer totalt ingående kapital för år 2025 för 
intäktsfinansierade verksamheten Välfärd skola till +26,1 miljoner kronor i enlighet 
med tabell 2 i stadsledningskontorets tjänsteskrivelse daterad den 14 februari 2025 

Sammanfattning av ärendet 
Överföring av över- och underskott mellan åren är en central del av styrningen i Nacka. 
Syftet är att skapa långsiktiga planeringsmöjligheter, ansvarstagande och hushållning med 
skattepengar för kommunens skolor, särskilda boenden och andra verksamheter och 
enheter. Verksamheter som har ett negativt utfall ska normalt sett återhämta underskottet 
snarast.  

Stadsledningskontorets förslag, som utgår ifrån det av kommunfullmäktige beslutade 
Reglemente för ekonomistyrning, innebär att det ingående kapitalet för år 2025 fastställs till 
+ 22,1 miljoner kronor för Välfärd samhällsservice och +26,1 miljoner kronor för Välfärd 
skola. 

Handlingar i ärendet 
Protokollsutdrag KSAU 2025-04-01 § 36 
Tjänsteskrivelse daterad den 14 februari 2025 

Beslutsgång 
Ordföranden konstaterade att det fanns ett förslag till beslut, arbetsutskottets förslag, och 
att kommunstyrelsen beslutade i enlighet med det. 

- - - - - 
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§  85 KFKS-2025-00175 

Internkontroll 2024 - En samlad uppföljning 

Beslut 
Kommunstyrelsen godkänner stadsledningskontorets samlade uppföljning av den interna 
kontrollen i enlighet med tjänsteskrivelsen daterad den 5 mars 2025. 

Sammanfattning av ärendet 
Enligt reglementet för internkontroll ska internkontrollplanen följas upp och resultatet 
återrapporteras till nämnd och kommunstyrelse. Beslut om internkontrollplaner för 2024 
fattades av nämnder i december 2023 och kontrollerna under 2024 har genomförts med i 
huvudsak godkänt resultat utan väsentliga avvikelser. 

Internkontroll handlar ytterst om att bidra till att kommunens verksamhet bedrivs 
ändamålsenligt och kvalitativt med invånarnas bästa för ögonen. 

Sammanfattningsvis har inga väsentliga avvikelser identifierats, och för de avvikelser av ej 
väsentlig omfattning som identifierats har respektive verksamhet genomfört uppföljande 
arbete och vidtagit erforderliga åtgärder. 

Handlingar i ärendet 
Protokollsutdrag KSAU 2025-04-02 § 37 
Tjänsteskrivelse daterad den 5 mars 2025 
Bilaga 1   Uppföljning internkontroll 2024 Kommunstyrelsen 
Bilaga 2   Uppföljning internkontroll 2024 Nämnden för arbete och försörjning 
Bilaga 3   Uppföljning internkontroll 2024 Fritidsnämnden 
Bilaga 4   Uppföljning internkontroll 2024 Kulturnämnden 
Bilaga 5   Uppföljning internkontroll 2024 Miljö- och stadsbyggnadsnämnden 
Bilaga 6   Uppföljning internkontroll 2024 Natur- och trafiknämnden 
Bilaga 7   Uppföljning internkontroll 2024 Socialnämnden 
Bilaga 8   Uppföljning internkontroll 2024 Utbildningsnämnden 
Bilaga 9   Uppföljning internkontroll 2024 Äldrenämnden 
Bilaga 10 Uppföljning internkontroll 2024 Överförmyndarnämnden  
Bilaga 11 Uppföljning internkontroll 2024 Nacka Vatten och Avfall AB 
Bilaga 12 Uppföljning internkontroll 2024 Nacka Energi AB, Nacka Energi Försäljning 
               AB 
Bilaga 13 Uppföljning internkontroll 2024 Centrala Marknadsbolaget AB 
Bilaga 14 Uppföljning internkontroll 2024 Boo 1:207 AB 
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Beslutsgång 
Ordföranden konstaterade att det fanns ett förslag till beslut, arbetsutskottets förslag, och 
att kommunstyrelsen beslutade i enlighet med det. 

Protokollsanteckning 
Mikael Carlsson lät anteckna följande för Nackalistan: 
Nackalistan bifaller utskottets förslag till beslut. Vi konstaterar att av kommunstyrelsens 16 
identifierade risker, anses sju fortfarande ha en hög risk. Det är positivt att kommunen, 
trots att det fortfarande finns behov av ökat fokus på IT-säkerhet, nu anser sig vara bättre 
förberedd i jämförelsen med rapporteringen från 2023. Det är också positivt att rörligheten 
bland nyanställda har minskat. Internkontrollen visar dock fortfarande på en hög bedömd 
risk för förmågan att rekrytera och behålla kompetent personal, trots att det samtidigt 
påpekas att ” Nacka kommun är en attraktiv arbetsgivare med goda möjligheter att 
attrahera och rekrytera medarbetare. Nacka kommun har ett starkt arbetsgivarvarumärke.”. 
Förmågan att attrahera kompetent personal är mycket viktig och behöver vara prioriterad. 
Nackalistan följer utvecklingen noga. 

Jan Salomonsson lät anteckna följande för Vänsterpartiet: 
Vänsterpartiet noterar att ett av syftena med internkontrollen är att säkerställa att finansiell 
rapportering är ändamålsenlig, tillförlitlig och tillräcklig. 

I samband med de beslut att avveckla olika enheter i Välfärd skolas verksamhet som 
kommunstyrelsen fattat under 2025 har det ställts frågor om hur det kan komma sig att 
enskilda enheter kunnat dras med underskott sedan 2020 utan att det kommer 
kommunstyrelsen till känna förrän beslut om avveckling ska fattas. En finansiell 
rapportering som var ändamålsenlig och tillräcklig skulle rimligen ge kommunstyrelsen 
kännedom om underskott på enhetsnivå i god tid, och skapa bättre förutsättningar för 
informerade politiska beslut kring verksamheterna innan situationen hinner gå så långt att 
avveckling är det enda alternativet som återstår. 

Vänsterpartiet anser därför att kommunstyrelsens egen internkontroll och uppföljning bör 
innefatta en punkt för bedömning, analys och uppföljning av risken att underskott uppstår 
på enhetsnivå i de verksamheter som kommunstyrelsen är huvudman för, under vilken 
kommunstyrelsen även bör meddelas om det finns enskilda enheter som redan kämpar 
med besvärliga ekonomiska villkor. 

- - - - - 
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§  86 KFKS-2025-00010 

Årlig finansrapport 2024 

Beslut 
Kommunstyrelsen noterar Finansrapport för 2024 i bilaga 1 till tjänsteskrivelsen daterad 
den 3 mars 2025. 

Sammanfattning av ärendet 
Kommunstyrelsen har beslutat om att årligen, som särskilt ärende, få en redovisning om 
läget gällande medelsförvaltningen. Redogörelse är baserad läget per den 31 december 
2024. 

Likviditeten är fortsatt god. Saldot på koncernkontot uppgår till 237,7 miljoner kronor. 
Kommunen har inga placeringar. Låneskulden uppgår till 3 361 miljoner kronor.  

Upplåningen ryms inom det av kommunfullmäktige fastställda lånetaket för 2024. 
Målsättningen för medelsförvaltningen är också uppfylld. Samtliga risklimiter, utom 
risklimiten för likviditetsreserven, är uppfyllda. Måttet för likviditetsreserven behöver ses 
över då nuvarande mått är baserat på när kommunen endast hade upplåning på den 
finansiella marknaden och behov av backupfaciliteter. Under 2024 har kommunen utökat 
med ytterligare en finansieringskälla, Kommuninvest. 

Handlingar i ärendet 
Protokollsutdrag KSAU 2025-04-02 § 41 
Tjänsteskrivelse daterad den 3 mars 2025 
Bilaga Finansrapport för 2024 

Beslutsgång 
Ordföranden konstaterade att det fanns ett förslag till beslut, arbetsutskottets förslag, och 
att kommunstyrelsen beslutade i enlighet med det. 

- - - - - 
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§  87 KFKS-2025-00268 

Revidering Kommunstyrelsens bestämmelser för 
medelsförvaltning 

Beslut 
Kommunstyrelsen antar föreslagen revidering av Kommunstyrelsens bestämmelser för 
medelsförvaltning enligt bilaga 1 till tjänsteskrivelsen 3 mars 2025. 

Sammanfattning av ärendet 
Den finansiella verksamheten styrs främst utifrån Reglemente för medelsförvaltning och 
Kommunstyrelsens bestämmelser för medelsförvaltning. Kommunstyrelsens bestämmelser 
för medelsförvaltning föreslås uppdateras med ett nytt mått för likviditetsreserven.  

Förslaget är att Nacka kommun ska säkerställa en god betalningsberedskap genom att hålla 
en långsiktig likviditetsreserv på 500 miljoner kronor. Likviditetsreserven kan bestå av 
kommunkoncernens obundna bankmedel, bekräftade ej utnyttjade kreditlöften (exempelvis 
i form av låneavtal för betalningsberedskap och ej utnyttjad checkräkningskredit) och 
räntebärande placeringar som kan omsättas inom fem dagar. I övrigt har endast smärre 
justeringar tillkommit. 

Handlingar i ärendet 
Protokollsutdrag KSAU 2025-04-01 § 42 
Tjänsteskrivelse daterad den 3 mars 2025 
Bilaga. Bilaga Kommunstyrelsens bestämmelser för medelsförvaltning, med spårning av 
föreslagna justeringar 

Beslutsgång 
Ordföranden konstaterade att det fanns ett förslag till beslut, arbetsutskottets förslag, och 
att kommunstyrelsen beslutade i enlighet med det. 

- - - - - 
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§  88 KFKS-2022-00764 

Stiftelser förvaltade av Nacka kommun – ändring av 
firmatecknare 

Beslut 
1. Kommunstyrelsen beslutar om att utse Mats Gerdau, Victor Kilén samt Annika 

Rainer som firmatecknare för Stiftelsen Skolsamfonden. Två av dessa tecknar 
stiftelsen i förening. 

2. Kommunstyrelsen beslutar om att utse Mats Gerdau, Victor Kilén samt Annika 
Rainer som firmatecknare för Stiftelsen Lindbergs fond. Två av dessa tecknar 
stiftelsen i förening. 

3. Kommunstyrelsen beslutar om att utse Mats Gerdau, Victor Kilén samt Annika 
Rainer som firmatecknare för Stiftelsen Kapten P. Möllers Skolfond. Två av dessa 
tecknar stiftelsen i förening. 

Sammanfattning av ärendet 
Kommunen har tre aktuella stiftelser: Stiftelsen Skolsamfonden, Stiftelsen Lindbergs fond 
och Stiftelsen Kapten P. Möllers Skolfond, för vilka kommunstyrelsen är förvaltare. För 
respektive stiftelse ska förvaltaren utse firmatecknare som har rätt att underteckna 
handlingar för stiftelsen. Stadsledningskontoret föreslår Mats Gerdau, Victor Kilén samt 
Annika Rainer som firmatecknare. I ärendet föreslås firmatecknare två i förening för 
respektive stiftelse. 

Handlingar i ärendet 
Protokollsutdrag KSAU 2025-04-01 § 43 
Tjänsteskrivelse daterad den 14 februari 2025 

Beslutsgång 
Ordföranden konstaterade att det fanns ett förslag till beslut, arbetsutskottets förslag, och 
att kommunstyrelsen beslutade i enlighet med det. 

- - - - - 
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§  89 KFKS-2024-01314 

Avveckling Igelboda skola 

Beslut 
Kommunstyrelsen beslutar att avveckla Igelboda skola tillhörande Saltsjöbadens 
rektorsområde. Avveckling sker med sista dag för verksamheten vid utgången av 
vårterminen 2025. 

Sammanfattning av ärendet 
Igelboda skola, som har kapacitet för cirka 500 elever, har idag 101 elever från förskoleklass 
till åk 6. Antalet elever har stadigt minskat de senaste åren. Endast 10 elever har sökt till 
förskoleklass i det senaste skolvalet och skolledningen räknar med max 93 elever på skolan 
till höstterminen 2025. 

Igelboda skola har gått med ett negativt resultat under flera år. Det är svårt att få till en 
verksamhet med ekonomi i balans och hög kvalitet då elevantalet är lågt i förhållande till 
skolans kapacitet, lokalernas beskaffenhet och skolans organisation. Det går inte att ställa 
av lokaler så att de passar verksamhetens behov då reglerna för avställning inte tillåter det. 
Sett till antalet elever och hur lokalerna kan utnyttjas är det inte möjligt att få ekonomin i 
balans.  

Välfärd skola arbetar strategiskt med kapacitetsplaner. I dessa framgår att Välfärd skola har 
en demografisk verklighet att förhålla sig till och det är av stor vikt att planeringen av 
förskolor och skolor ligger i fas med denna verklighet. Att ha en ekonomi i balans och 
samtidigt skapa en organisation som klarar av omställningar är avgörande för framtiden.  

Den senaste befolkningsprognosen visar att om efterfrågan på skolplatser i kommundelen 
ligger kvar på samma nivå som idag kommer det att finnas ett överskott på cirka 500 
platser fram till 2040.   

Konsekvensanalyser har genomförts för barn-, medarbetare och vårdnadshavare. 

Förslag till beslut är att kommunstyrelsen avvecklar Igelboda skola med sista dag för 
verksamheten vid utgången av vårterminen 2025. 

Handlingar i ärendet 
Protokollsutdrag KSVU 2025-04-01 § 21 
Tjänsteskrivelse daterad den 9 december 2024 
Bilaga 1. UBN Behovsprognos för skolplatser i Nacka 2024–2040 
Bilaga 2. Barnkonsekvensanalys 
Bilaga 3. Protokoll MBL §11  
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Yrkanden 
Mats Gerdau (M) yrkade, med instämmande av Monica Brohede Tellström (L), bifall till 
det utsända förslaget i tjänsteskrivelsen. 

Johanna Kvist (S) yrkade på följande tillägg: 

- ”Stadsledningskontoret ges i uppdrag att göra en genomlysning av och ta fram ett 
underlag över förskole- och skolorganisationen i hela kommunen, där efterfrågan 
inom förskolan och skolan, elevernas sökmönster, befolkningsprognoser, 
fastigheternas lokalisering, om kommunen äger eller hyr fastigheten, standard och 
användbarhet samt även förekomsten av fristående alternativ beaktas. 

- Stadsledningskontoret ges i uppdrag att återkomma med förslag till en övergripande 
plan för hur kommunen ska ta sig an de effekter som det minskande antalet barn 
och unga har på Nackas förskole- och skolorganisation. 

- Stadsledningskontoret ges i uppdrag att ta fram en plan för hur kommunens 
förskolor och skolor ska rustas för att stå starka när elevunderlaget minskar. 

- Stadsledningskontoret ges i uppdrag att ta fram ett förslag till hur Igelboda skolas 
lokaler ska kunna fyllas med annan verksamhet och säkerställa att det finns 
skollokaler i området på sikt.” 

I Johanna Kvists yrkande instämde Desha Svenneborg (MP), Tomas Ottosson (V) och 
Mikael Carlsson (NL). 

Mats Gerdau (M) yrkade avslag på Johanna Kvists yrkande. 

Desha Svenneborg (MP) yrkade på följande tillägg: 

"Tills dess att den övergripande planen upprättats lyfts yttranden till skolinspektionen om 
tillstånd för fristående skolor även till kommunstyrelsen” 

I Desha Svenneborgs yrkande instämde Tomas Ottosson (V), Johanna Kvist (S) och 
Mikael Carlsson (NL). 

Johan Krogh (C) yrkade, med instämmande av Monica Brohede Tellström (L), avslag på 
Desha Svenneborgs yrkande. 

Beslutsgång 
Ordförande konstaterade att det fanns ett huvudförslag till beslut, Mats Gerdaus yrkande, 
samt två tilläggsyrkanden från vardera Johanna Kvist och Desha Svenneborg. Vidare 
konstaterade ordförande att det fanns avslagsyrkande på vardera av de båda 
tilläggsyrkandena. 

Inledningsvis ställde ordförande Mats Gerdaus yrkande mot avslag och fann att 
kommunstyrelsen beslutat i enlighet med Mats Gerdaus yrkande. 
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Vidare ställde ordförande Johanna Kvists tilläggsyrkande mot avslag och fann att 
kommunstyrelsen avslagit det. Votering begärdes. 

Följande propositionsordning godkändes (votering 1): 
Ja för avslag på Johanna Kvists tilläggsyrkande. 
Nej för bifall till Johanna Kvists tilläggsyrkande. 

Med 7 ja-röster mot 6 nej-röster beslutade kommunstyrelsen att avslå Johanna Kvists 
tilläggsyrkande. 

Slutligen ställde ordförande Desha Svenneborgs tilläggsyrkande mot avslag och fann att 
kommunstyrelsen avslagit det. Votering begärdes. 

Följande propositionsordning godkändes (votering 2): 
Ja för avslag på Desha Svenneborgs tilläggsyrkande. 
Nej för bifall till Desha Svenneborgs tilläggsyrkande. 

Med 7 ja-röster mot 6 nej-röster beslutade kommunstyrelsen att avslå Desha Svenneborgs 
tilläggsyrkande. 

Därmed konstaterades att kommunstyrelsen beslutat i enlighet med Mats Gerdaus yrkande. 

Voteringsresultat 
Votering 1: 
Följande röstade ja: Johan Krogh (C), Eivor Örenmark (M), Peter Zethraeus (M), Agnes 
Palinski (M), Monica Brohede Tellström (L), Karin Teljstedt (KD) samt Mats Gerdau (M). 

Följande röstade nej: Johanna Kvist (S), Henrik Unosson (S), Stefan Hult (S), Mikael 
Carlsson (NL), Tomas Ottosson (V) samt Desha Svenneborg (MP). 

Votering 2: 
Följande röstade ja: Johan Krogh (C), Eivor Örenmark (M), Peter Zethraeus (M), Agnes 
Palinski (M), Monica Brohede Tellström (L), Karin Teljstedt (KD) samt Mats Gerdau (M). 

Följande röstade nej: Johanna Kvist (S), Henrik Unosson (S), Stefan Hult (S), Mikael 
Carlsson (NL), Tomas Ottosson (V) samt Desha Svenneborg (MP). 

Protokollsanteckning 
Mats Gerdau lät anteckna följande för Moderaterna: 
Att lägga ned en skola är det tråkigaste man kan göra som förtroendevald. Det finns så 
mycket känslor och minnen förknippade med skolor och de betyder mycket för sitt 
närområde. Det ansvarsfulla är dock att prioritera lärare och undervisning framför lokaler, 
det är ju de skickliga lärarna som gör störst skillnad för eleverna. Det är inte hållbart i 
längden med en skola som rymmer 500 elever men bara har knappt 100. Tyvärr ser vi ingen 
ökning av antalet barn i området i närtid, därför behöver vi fatta detta beslut.   
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Socialdemokraterna skyllde nedläggningen av Skuru skola i höstas på de 
fastighetsförsäljningar till Rikshem och Hemsö som gjordes för 10 år sedan. Men då, 
liksom nu, är det brist på barn som är orsaken och inte ägandet av lokalerna. Skuru 
skolbyggnad ägs av Rikshem och Igelboda skola av kommunen själv.  

Vi vill särskilt notera att Viktor Rydbergs skola i Fisksätra visat sig vara attraktiv och ge 
eleverna goda kunskaper. När den gamla Fisksätraskolan lades ned 2019 gick 90 elever där, 
nu är det över 200 i nya Viktor Rydberg och fler elever är på ingång. Det visar att ett tråkigt 
beslut om nedläggning kan leda till något positivt och bli ett lyft för hela området. 
Dessvärre visade diskussionen på utskottets möte att socialdemokraterna inte delar glädjen 
över att den fristående Viktor Rydbergs skola växer, utan att det hade varit bättre om 
eleverna gått i en kommunal skola i stället. För oss är både valfriheten, skolans kvalitet och 
att det finns en bra skola i Fisksätra viktigare värden än vem som driver skolan. 

Socialdemokraternas tilläggsyrkande på dagens sammanträde är lite svårt att förstå. Den 
genomlysning och det underlag över förskole- och skolorganisationen de vill ha togs fram 
till kommunstyrelsens möte 2024-06-18. Där finns utbildningsenhetens underlag om 
efterfrågan på platser i respektive kommundel och Välfärd Skolas analys för respektive 
område. S-förslaget om en övergripande plan delar vi inte alls, att ta fram en plan över 
skolor och förskolor som kan komma att läggas ned inom några år vore rent 
kontraproduktivt och skulle sannolikt få som effekt att föräldrar väljer bort dessa skolor 
eller förskolor. Vi arbetar i stället för att de kommunala skolorna ska vara attraktiva 
alternativ för föräldrarna och vägen för att bli det stakas ut i Välfärd Skolans affärsplan som 
kommunstyrelsens verksamhetsutskott ställde sig bakom 2024-12-10. Vi ser fram emot att 
den nya produktionsdirektören för Välfärd Skola i höst presenterar sina framtidsplaner för 
Nackas kommunala skolor och förskolor. 

Monica Brohede Tellström för Liberalerna, Johan Krogh för Centerpartiet och 
Karin Teljstedt för Kristdemokraterna lät gemensamt anteckna följande: 
Det är väldigt tråkigt att behöva fatta beslutet att lägga ned Igelboda Skola, men efter flera 
år av vikande elevunderlag ser vi inte längre en möjlighet att ha skolan kvar. 

Det är fullt förståeligt att personal på skolan är både upprörda och besvikna över att skolan 
läggs ned, och det är rimligt att de fackliga organisationerna framför detta på ett tydligt sätt 
både till arbetsgivarrepresentanter i MBL-förhandlingen och till oss förtroendevalda som 
fattar beslutet. Dock är vi förvånade över att MBL-protokollet innehåller formuleringar 
som riktar sig direkt till ett parti. Den typen av argumentation bör med fördel framföras via 
andra kanaler än i den arbetsrättsliga processen mellan arbetstagare och arbetsgivare 

Johanna Kvist lät anteckna följande för Socialdemokraterna: 
Socialdemokraterna beklagar att ytterligare en skolavveckling läggs fram till 
kommunstyrelsen. Det saknas ett helhetsgrepp och en övergripande plan för hur vi ska ta 



 
68 (93) 

 2025-04-07 
 
  SAMMANTRÄDESPROTOKOLL 
 Kommunstyrelsen 

Ordförandes signatur Justerandes signatur 
 
 
 
 

Utdragsbestyrkande 

 

oss an de effekter som det minskande antalet barn och unga i Nacka har på förskole- och 
skolorganisation. Istället tas en avveckling i taget. Avsaknaden av helhetsgreppet och att 
ärenden landar hos oss så sent när vi står inför fullbordat faktum gör att vi blir bakbundna 
och kan i princip inte göra annat än att lägga ned skolan. När nu Igelboda skola avvecklas 
är det också viktigt att personalen erbjuds likvärdiga tjänster. Det är tydligt att Moderaterna 
inte har någon plan för varken Nackas kommunala skolor eller för kommunen som helhet. 

Det som hänt i Nacka sedan Fisksätra skola avvecklades är ett skolpolitiskt misslyckande på 
lokal nivå och ett exempel på hur den svenska marknadsskolan driver på segregation och 
försämrar förutsättningarna för en likvärdig utbildning.  

Vi socialdemokrater yrkade på att det ska tas fram ett mer grundligt och detaljerat underlag 
som tar ett helhetsgrepp kring förskole- och skolorganisationen. Därtill föreslog vi att det 
ska tas fram en plan för hur kommunens förskolor och skolor ska rustas för att stå starka 
när elevunderlaget minskar och att ett uppdrag bör ges sett till hur Igelboda skolas lokaler 
ska kunna fyllas med annan verksamhet och samtidigt säkerställa att det finns skollokaler i 
området på sikt. Tyvärr fick vi inte gehör för detta.  

Ytterst anmärkningsvärt är också att det är våra kommunala skolor som avvecklas först. 
Det är ett tydligt tecken på hur de fristående alternativen kan anpassa sig mycket lättare och 
att de överkompenseras. Men vad skulle hända om även de får för sig att lägga ned sin 
verksamhet? Samtidigt som vi tydligt ser en överkapacitet av både förskole- och skolplatser 
och som leder till att vi behöver lägga ner våra kommunala förskolor och skolor fortsätter 
Nacka kommun att vara positiva till fristående aktörers etableringar. Hur går det ihop? Det 
går inte låta bli att undra om det är så att Moderaterna inte vill ha några kommunala skolor 
över huvud taget.  

Därtill vill vi lyfta att läget inte hade behövt bli såhär om vi hade haft en annan 
finansieringsmodell för skolorna där lokalhyran lyfts ut från skolpengen. På så sätt hade vi 
kunnat ha en mer likvärdig finansieringsmodell. Tyvärr röstar Moderaterna gång på gång 
nej till detta förslag 

Mikael Carlsson lät anteckna följande för Nackalistan: 
Nackalistan beklagar djupt att Igelboda skola nu måste läggas ner. Det är en skola med lång 
tradition och en stark plats i Saltsjöbadens identitet. Vi är medvetna om den demografiska 
utvecklingen med färre barn än man tidigare planerat för och det allvarliga läget för 
kommunens skolorganisation, och vi ser tyvärr inget realistiskt alternativ till att avveckla 
skolan under nuvarande förutsättningar. 

Vi hade önskat att tidigare insatser för att stärka skolans attraktivitet hade fått större 
genomslag. Det är också viktigt att kommunen nu tar ansvar för att övergången blir så 
smidig som möjligt för både barn, vårdnadshavare och personal. Alla elever ska garanteras 
en trygg skolgång i en likvärdig och kvalitativ skolmiljö även efter flytten. 
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Vi vill också framhålla vikten av att ta vara på lokalerna och området kring skolan, och att 
det i framtiden används på ett sätt som kommer närområdet till gagn. 

Jan Salomonsson lät anteckna följande för Vänsterpartiet: 
Vänsterpartiet beklagar att ännu ett avvecklingsärende kring ännu en kommunal 
skolverksamhet nu hamnar på kommunstyrelsens dagordning. 

Det som hänt i Nacka kommun sedan Fisksätra skola avvecklades är lika mycket ett 
skolpolitiskt misslyckande på lokal nivå som ett talande exempel på hur det svårt 
dysfunktionella svenska marknadsskolesystemet driver på segregation och försämrar 
förutsättningarna för en likvärdig utbildning för alla. Fisksätra skola avvecklades, eleverna 
därifrån fick flytta till närliggande skolor, och dessa skolors befintliga elever har sedan dess 
“röstat med fötterna” och flyttat vidare till andra skolor. Marknadsskolans förödelse breder 
ut sig i de fotspåren. 

Den förödelsen hotar även förskolor i närområdet kring en avvecklad skola – 
vårdnadshavare med flera barn, som vill lämna dem alla på samma plats på morgonen, 
kommer nu sannolikt att söka sig vidare från de förskolor som ligger närmast Igelboda 
skola. 

I slutändan är en stor del av det som lett fram till den här ohållbara situationen inte i 
Nackas egna händer. Den skadliga marknadsskolan måste avskaffas. Skolvalet måste 
utformas så att valfriheten blir mer än en motor för segregation. Den fria etableringsrätten 
måste begränsas eller ännu hellre avskaffas. Allt detta ligger på nationell nivå. 

Nacka hade dock, helt på egen hand, kunnat skapa bättre förutsättningar för hållbar 
skolverksamhet i alla kommundelar, bland annat genom att anamma de förslag om 
utbrutna lokalkostnader i skolfinansieringen som inkommit från oppositionen genom åren. 
Tänk om personalen hade kunnat lägga sin arbetstid på att undervisa i stället för att ta fram 
fiffiga sätt att avställa lokaler! Då kanske fler elever hade varit kvar. 

Hade informationsflödet till politiken fungerat bättre hade det också möjligen gått att vidta 
andra åtgärder för att rädda den här skolan. 

De tilläggsyrkanden som inkom från S och MP hade kunnat ge Nacka förutsättningar att 
stärka sin skolorganisation och skapa bättre informationsflöden. Vänsterpartiet beklagar 
kommunstyrelsens beslut att avslå dem.  

Så som allt utfallit kommer vi dock aldrig få veta vad som kunde ha hänt om något varit 
annorlunda – vi kan bara beklaga utfallet. Det är allt som återstår. 

Desha Svenneborg lät anteckna följande för Miljöpartiet: 
Det är verkligen inte ett lätt beslut att stänga Igelboda skola. Nedläggning av skolor skapar 
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stor oro och ovisshet för barn, föräldrar och skolpersonal, samtidigt som det är ohållbart 
att driva en skola med ett elevunderlag som inte är anpassat efter skolans storlek. För 
Miljöpartiet är det viktigt att platsen nu kan utvecklas och vi vill inte utesluta en mindre 
kommunal skola kombinerat med annan verksamhet, som exempelvis ett äldreboende. 

För att skapa förutsägbarhet i skolverksamheten och ge våra barn en trygg skolgång är det 
av största vikt att kommunen tar ett större ansvar för utbudet av skolor i Nacka. Vi kan 
inte ha en situation där kommunala skolor måste stängas till följd av ett minskat 
elevunderlag i ett område, och på samma gång rekommendera fristående aktörer att öppna 
skolor i samma område. Därför föreslog vi i ett tilläggsyrkande att en strategisk samordning 
tilldelas Kommunstyrelsen. Det övergripande ansvaret för stads- och samhällsutveckling 
ligger idag under Kommunstyrelsen, utöver ansvaret att se till att det finns skolor i 
kommunen. Nacka uttalar sig idag på delegation inom ramen för utbildningsnämnden kring 
nystart av friskolor, trots att det påverkar såväl kommunala skolor som kommunen som 
helhet. Dessa beslut anser vi dels ska lyftas politiskt, dels i kommunstyrelsen som har just 
det övergripande och strategiska ansvaret för hela Nackas utveckling. Kommunen har ett 
ansvar att stå rustade med egna kommunala alternativ i varje del av Nacka, men utan 
samordning blir det svårt för både kommunala och fristående skolor att skapa de 
förutsättningar som krävs för en långsiktigt trygg skolgång. 

- - - - - 
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§  90 KFKS-2025-00370 

Lokalförändring inom Älta rektorsområde 
Ärendet utgår från dagens sammanträde.  

- - - - - 
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§  91 KFKS-2025-00311 

Slutrapportering av framtidsfondsprojekt – 
Överförmyndarverksamhet i framkant 

Beslut 
Kommunstyrelsen godkänner slutrapporten för framtidsfondsprojektet 
Överförmyndarverksamhet i framkant enligt bilaga 1 till tjänsteskrivelsen daterad den 4 
mars 2025. 

Sammanfattning av ärendet 
I april 2023 beviljades överförmyndarenheten medel från framtidsfonderna för att 
robotisera fem administrativa processer i verksamhetssystemet Provisum samt införa två 
nya e-tjänster. Projektet genomfördes mellan oktober 2023 och juni 2024 och resulterade i 
att tre administrativa processer och tre e-tjänster utvecklades. 

Projektet har sammanfattningsvis resulterat i följande positiva effekter: 

- Ökat mervärde för Nackaborna genom förkortade handläggningstider. 

- Effektivare administrativa processer som nu utförs snabbare och med högre 
rättssäkerhet. 

- Mer tid för kärnverksamheten för handläggarna, vilket bidrar till ökad arbetsglädje. 

Projektet har hållits inom beslutad budgetram om 918 980 kronor. 

Handlingar i ärendet 
Protokollsutdrag KSAU 2024-04-01 § 44 
Tjänsteskrivelse daterad den 4 mars 2025 
Bilaga 1 Slutrapport – Framtidsfondsprojekt Överförmyndarverksamhet i framkant 
Bilaga 2 Protokollsutdrag överförmyndarnämndens sammanträde den 19 februari 2025 

Beslutsgång 
Ordföranden konstaterade att det fanns ett förslag till beslut, arbetsutskottets förslag, och 
att kommunstyrelsen beslutade i enlighet med det. 

- - - - - 
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§  92 KFKS-2025-00323 

Slutrapportering av framtidsfondsprojekt – Fyra projekt 
inom digitaliseringsområdet  

Beslut 
Kommunstyrelsen godkänner slutrapporterna för framtidsfondsprojekten;  

- Automatiserade beslut 
- Framtidssäkrad digital infrastruktur 
- Säker Digital Kommunikation 
- ENA-initiativen 

enligt bilaga 1-4  till tjänsteskrivelsen daterad den 6 mars 2025. 

Sammanfattning av ärendet 
Under perioden 2022-02 till och med 2024-12 beviljades medel från framtidsfonderna för 
att finansiera fyra olika digitaliseringsprojekt. 

Projekten har sammanfattningsvis resulterat i följande positiva effekter: 

- Ökat mervärde för Nackaborna genom förkortade handläggningstider genom 
automatisering och införandet av de tekniska förutsättningarna för ENA-initiativet 
Mina Meddelanden (Kivra) och Mina Ärenden. 

- Effektivare och säkrare administrativa processer som nu utförs snabbare och med 
högre rättssäkerhet genom införandet av Säker Digital Kommunikation (SDK) 
inom socialtjänsten. 

- En ökad mognad i organisationen kring hur digitalisering kan bidra till bättre 
samhällsservice. 

Handlingar i ärendet 
Protokollsutdrag KSAU 2025-04-01 § 45 
Tjänsteskrivelse daterad den 6 mars 2025 
Bilaga 1. Slutrapport framtidsfondsprojekt - Automatiserade beslut 
Bilaga 2. Slutrapport framtidsfondsprojekt - Framtidssäkrad digital infrastruktur 
Bilaga 3. Slutrapport framtidsfondsprojekt – SDK 
Bilaga 4. Slutrapport framtidsfondsprojekt – ENA-initiativen 

Beslutsgång 
Ordföranden konstaterade att det fanns ett förslag till beslut, arbetsutskottets förslag, och 
att kommunstyrelsen beslutade i enlighet med det. 
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Protokollsanteckning 
Mikael Carlsson lät anteckna följande för Nackalistan: 
Nackalistan tycker att det är bra satsningar på digitalisering som skett med hjälp av 
framtidsfondsmedel. Projekten har inte bara bidragit till kortare handläggningstider och 
förbättrad rättssäkerhet, utan också visat på konkret kostnadseffektivisering. Det är särskilt 
glädjande att Nacka kunnat ta en ledande position i landet vad gäller automatiserade beslut. 
Vi ser fram emot fortsatt offensivt digitaliseringsarbete som skapar nytta för både invånare 
och medarbetare och tycker att detta lyfter behovet av ett digitaliseringsutskott, något som 
vi motionerat om och som ytterligare kan stärka Nackas arbete på detta område. 

- - - - - 
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§  93 KFKS-2025-00312 

Samarbetsavtal Stockholms inköpscentral 

Beslut 
1. Kommunstyrelsen beslutar att Nacka kommun ingår samarbetsavtal med Adda 

Inköpscentral AB om regionalt inköpssamarbete, Stockholms inköpscentral (STIC), 
i enlighet med bilaga 1 till tjänsteskrivelsen daterad den 3 mars 2025. Avtalet gäller 
från och med den 1 juni 2025 och ersätter tidigare samarbetsavtal. 

2. Under förutsättning av beslut enligt punkten 1 ges ekonomi- och finansdirektören i 
uppdrag att underteckna samarbetsavtalet.  

Sammanfattning av ärendet 
Stockholms Inköpscentral (STIC) bildades 2013 som ett fördjupat, avtalsreglerat regionalt 
samarbete mellan kommuner i Stockholms län, förvaltat av dåvarande SKL Kommentus 
Inköpscentral AB. Syftet och målsättningen med samarbetet är att tillföra nytta för 
medlemmarna i STIC och att stärka medlemsorganisationerna genom att i behovsägarråden 
identifiera behov hos STIC:s medlemmar, som Adda därefter skapar erbjudanden för att 
matcha. 

Under de senaste 10 åren har upphandlingens roll i offentlig sektor förändrats. Detta 
innebär bland annat att upphandlingar inte bara ses som enbart inköpsprocesser, utan som 
en möjlig väg att uppnå specifika samhälls- och politiska mål. Därför finns det ett behov av 
att uppdatera STIC:s samarbetsavtal för att bättre möta nuvarande och framtida 
utmaningar och utveckling. 

I det nya samarbetsavtalet ligger fokus på att identifiera behov genom behovsägarråd och 
skapa anpassade ramavtal och andra erbjudanden som möter medlemmarnas behov inom 
inköpsområdet. Det nya samarbetsavtalet har också större fokus på att arbeta strategiskt 
med inköpsprocessen och inkluderar hela processen från behovsanalys till 
avtalsuppföljning. 

Handlingar i ärendet 
Protokollsutdrag KSAU 2025-04-01 § 46 
Tjänsteskrivelse daterad den 3 mars 2025 
Bilaga 1 Samarbetsavtal Stockholms inköpscentral 
Bilaga 2 Nuvarande samarbetsavtal Stockholms inköpscentral 
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Beslutsgång 
Ordföranden konstaterade att det fanns ett förslag till beslut, arbetsutskottets förslag, och 
att kommunstyrelsen beslutade i enlighet med det. 

- - - - - 
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§  94 KFKS-2025-00116 

Medarbetarpolicy samt arbetsmiljö- och hälsopolicy 

Beslut 
1. Kommunstyrelsen antar Medarbetarpolicy i enlighet med bilaga 1 till 

tjänsteskrivelse daterad den 11 mars 2025.  

2. Kommunstyrelsen antar Arbetsmiljö- och hälsopolicy enligt bilaga 2 till 
tjänsteskrivelse daterad den 11 mars 2025. 

3. Kommunstyrelsen noterar att ett antagande av policydokumenten enligt 
beslutspunkt 1–2 medför att Medarbetarpolicy från 24 september 2018 upphör.  

Sammanfattning av ärendet 
En ny medarbetarpolicy och en arbetsmiljö- och hälsopolicy, som ersätter den nuvarande 
medarbetarpolicyn, har tagits fram. Medarbetarpolicyn har tidigare även varit kommunens 
arbetsmiljöpolicy men det finns behov av att synliggöra arbetsmiljömålen och arbetet med 
hälsofrämjande organisatoriska friskfaktorer i en separat policy.  

I den föreslagna medarbetarpolicyn har de lönegrundande förhållningssätten tydliggjorts. 
Varje medarbetares ansvar att kontinuerligt följa upp hur de bidrar till de lönegrundande 
förhållningssätten och de nya lönekriterierna ingår i policyn.  

I den förslagna arbetsmiljö- och hälsopolicyn ingår de kommungemensamma 
arbetsmiljömålen och det tydliggörs vad som förväntas av chefer och medarbetare i det 
hälsofrämjande systematiska arbetsmiljöarbetet. 

Ett utvecklingsarbete är initierat för att lansera, följa upp samt stärka genomslaget för de 
förhållningssätt som definierats i policyerna, såsom arbetet med friskfaktorer.  

Handlingar i ärendet 
Protokollsutdrag KSAU 2025-04-01 § 47 
Tjänsteskrivelse daterad den 11 mars 2025 
Bilaga 1 Föreslagen ny medarbetarpolicy 
Bilaga 2 Föreslagen arbetsmiljö- och hälsopolicy  
Bilaga 3 Medarbetarpolicy antagen 2018 09 24 

Yrkanden 
Mikael Carlsson (NL) yrkade bifall till arbetsutskottets förslag. 
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Beslutsgång 
Ordförande konstaterade att det fanns ett förslag tillbeslut, Mikael Carlssons yrkande, och 
fann att kommunstyrelsen beslutat i enlighet med det. 

Protokollsanteckning 
Mikael Carlsson lät anteckna följande för Nackalistan: 
Nackalistan är mycket positiv till att kommunstyrelsen nu antar en ny och mer 
genomarbetad medarbetarpolicy samt en separat arbetsmiljö- och hälsopolicy. För oss är 
det viktigt att Nacka kommun är en attraktiv arbetsgivare där medarbetare trivs, utvecklas 
och har hållbara arbetsvillkor. Vi tycker det är bra att de nya policydokumenten vilar på en 
solid grund av arbetslivsforskning och medarbetarundersökningar, och att de tydligt 
betonar både det individuella ansvaret och det gemensamma uppdraget. Den nya 
medarbetarpolicyns fokus på lönegrundande förhållningssätt, tillitsbaserat ledarskap och 
lärande organisation är helt i linje med de värden vi i Nackalistan står för. 

Det är också väldigt bra att arbetsmiljö och hälsoarbete nu får ett mer självständigt 
utrymme. Att särskilt lyfta fram organisatoriska friskfaktorer och psykologisk trygghet i en 
egen policy är ett steg i rätt riktning. Det visar att kommunen inte bara vill hantera ohälsa 
reaktivt utan också aktivt bygga en kultur där människor växer och mår bra på jobbet. 

Vi ser fram emot det fortsatta arbetet med att förankra dessa policydokument i hela 
organisationen och tycker att utvecklingen av ett friskfaktorindex som en nyckelindikator i 
personalprocessen är väldigt bra. Att följa upp hur detta arbete påverkar sjukfrånvaro, 
engagemang och frisktal blir centralt för det långsiktiga ledarskapet. 

Nackalistan vill särskilt lyfta att ett hållbart arbetsliv inte bara är en arbetsgivarfråga utan 
det är också en förutsättning för hög kvalitet i välfärden och god service till Nackaborna. 
Detta är ett perspektiv som vi gång på gång försöker lyfta i finansieringsnämnderna. Vi ger 
vårt fulla stöd till de föreslagna policyerna.Mikael Carlsson lät anteckna följande för 
Nackalistan: 

Tomas Ottosson lät anteckna följande för Vänsterpartiet: 
Beslutet gäller två nya policyer som tagits fram i samarbete med flera fackföreningar, ett 
förfarande som Vänsterpartiet är positiva till. I dokumenten används ett positivt språk som 
inger förhoppningar om arbetsmiljön, medarbetarskapet och de hälsobefrämjande insatser 
som kommer till genom dessa nya policyer. 

Parterna i relationen mellan arbetsgivare och arbetstagare benämns “Vi”, “Du” och ”Jag”, 
något som kan göra det oklart var ansvaret för olika frågor egentligen ligger. Det som 
beskrivs i dessa policyer är mest medarbetarnas förhållanden, vilket med för att 
arbetsgivarparten riskerar att bli något osynlig och suddig. För Vänsterpartiets del hade 
relationen mellan parterna gärna kunnat beskrivas mer uttalat, så att de ansvar, rättigheter 
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och skyldigheter de har avseende medarbetarskaps- och arbetsmiljöfrågor kunde gjorts 
tydligare. Vi är i grunden positiva till samverkan mellan parterna kring de frågorna som 
policyerna berör, men ibland kan det uppstå situationer där det är viktigt att 
ansvarsfördelningen är helt klar. 

- - - - - 
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§  95 KFKS-2025-00223 

Remiss - Fler vägar till att äga sitt boende, SOU 2024:83 
Yttrande till Justitiedepartementet 

Beslut 
Kommunstyrelsen antar enheten för strategisk stadsutvecklings förslag till yttrande enligt 
bilaga 3 till tjänsteskrivelsen daterad den 25 mars 2025.  

Kommunstyrelsen beslutade att de två styckena under rubriken ”Samhälle och sociala 
konsekvenser” på sidan 2 stryks. 

Sammanfattning av ärendet 
Nacka kommun har valt att besvara remissen Fler vägar till att äga sitt boende, SOU 
2024:83. Remissvaren ska ha kommit in till Justitiedepartementet senast den 22 april 2025. 
Remissen består av två delar, del 1: En utvidgning av systemet med ägarlägenheter och del 
2: En lagreglerad modell för hyrköp av bostäder.  

Utredningen föreslår åtgärder för att öka möjligheterna att äga sitt boende genom att tillåta 
omvandling av hyreslägenheter till ägarlägenheter. Fastighetsägaren initierar omvandlingen 
och hyresgäster ges möjlighet att bo kvar eller köpa sin bostad. Förvaltningen av sådana 
fastigheter regleras genom lagändringar, inklusive stärkta rättigheter för 
samfällighetsföreningar. 

Vidare föreslås en lagreglerad modell för hyrköp av bostäder, där en hyresgäst får rätt att 
köpa bostaden efter en viss tid. Modellen är tänkt att ge fler möjlighet att äga sitt boende, 
men förväntas få begränsat genomslag eftersom den är dyrare än ett direkt köp. Trots det 
kan den underlätta för unga och andra grupper att komma in på bostadsmarknaden. 

Nacka kommun yttrar sig utifrån perspektivet att betänkandet inte har undersökt vilka 
konsekvenser som utredningens förslag får för Nacka kommun sett till ansvar för 
planering, byggande och infrastruktur samt förvaltning. Konsekvenser som inte är belysta 
kan innebära oförutsedda och ökade kostnader för Nacka kommun.   

Yttrandet är sammanställt utifrån rubrikerna kommunens planering och infrastruktur, 
förvaltning, samhälle och sociala konsekvenser samt hyrköpsmodellen.  

Handlingar i ärendet 
Tjänsteskrivelse daterad den 25 mars 2025 
Bilaga 1. Utdrag ur betänkandet Fler vägar till att äga sitt boende - Sammanfattning och 
författningsförslag Del 1 En utvidgning av systemet med ägarlägenheter 
Bilaga 2. Utdrag ur betänkandet Fler vägar till att äga sitt boende – Sammanfattning och 
författningsförslag Del 2 En lagreglerad modell för hyrköp av bostäder 
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Bilaga 3. Förslag till yttrande  

Yrkanden 
Mats Gerdau (M) yrkade, med instämmande av Johan Krogh (C), bifall till det utsända 
förslaget med följande ändring: 
De två styckena under rubriken ”Samhälle och sociala konsekvenser” på sidan 2 stryks. 

Johanna Kvist (S) yrkade avslag på Mats Gerdaus ändringsyrkande. 

Tomas Ottosson (V) yrkade bifall till det utsända förslaget med följande ändring: 

Följande stycke skjuts till under rubriken "Samhälle och sociala konsekvenser (del I i 
betänkandet)", mellan nuvarande första och andra stycket i avsnittet: 

Kommunen ser också en risk att förslaget om ägarlägenheter på sikt kan leda till att 
hyresbostadsbestånden i kommunerna utarmas, vilket vore särskilt olyckligt i en kommun 
som Nacka där det råder stor brist på bostäder som kan efterfrågas av unga och hushåll 
utan kapital men med stabil inkomst. Det är viktigt att kommuner, som har ansvar för 
bostadsförsörjningen, ges möjlighet att förhindra omvandlingar av befintligt bestånd med 
hänvisning till behovet av ett balanserat utbud. 

I Tomas Ottossons yrkande instämde Johanna Kvist (S) och Mikael Carlsson (NL). 

Beslutsgång 
Ordförande konstaterade att det fanns ett huvudförslag till beslut, det utsända, samt två 
ändringsyrkanden från vardera Mats Gerdau och Tomas Ottosson. Inledningsvis ställde 
ordförande det utsända förslaget mot avslag och fann att kommunstyrelsen bifallit det 
utsända förslaget.  

Vidare ställde ordförande Mats Gerdaus ändringyrkande mot avslag och fann att 
kommunstyrelsen bifallit det. Votering begärdes.  

Följande voteringsordning godkändes: 
Ja för bifall av Mats Gerdaus yrkande. 
Nej för avslag på Mats Gerdaus yrkande.  

Med 7 ja-röster mot 5 nej-röster (en ledamot avstod) beslutade kommunstyrelsen bifalla 
Mats Gerdaus ändrings yrkande. 

Slutligen ställde ordförande Tomas Ottossons ändringsyrkande mot avslag och fann att 
kommunstyrelsen beslutat avslå det. 

Voteringsresultat 
Följande röstade ja: Johan Krogh (C), Eivor Örenmark (M), Peter Zethraeus (M), Agnes 
Palinski (M), Monica Brohede Tellström (L), Karin Teljstedt (KD) samt Mats Gerdau (M). 
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Följande röstade nej: Johanna Kvist (S), Henrik Unosson (S), Stefan Hult (S), Mikael 
Carlsson (NL) samt Tomas Ottosson (V). 

Följande avstod för att rösta: Desha Svenneborg (MP). 

Reservationer 
Johanna Kvist (S), Henrik Unosson (S) och Stefan Hult (S) reserverade sig mot beslutet. 

Tomas Ottosson (V) reserverade sig mot beslutet och lät anteckna följande: 
Nacka borde som remissinstans ha belyst de sociala och samhälleliga konsekvenser som 
förslaget kan komma att få. 

Vi i Vänsterpartiet föreslog att ett stycke skulle läggas till i yttrandet där vi som kommun 
kunde ha framfört att vårt bestånd av hyresbostäder behöver säkras, och att kommuner i 
sin roll som ansvariga för bostadsförsörjning inom sina gränser ska ha möjlighet att skydda 
hyresbostadsutbudet genom att förhindra ombildningar av hyresrätter till ägarlägenheter. 

Utöver det togs hela avsnittet om Samhälle och sociala konsekvenser bort till följd av 
kommunstyrelsens beslut att anta Moderaternas ändringsyrkande. 

Vänsterpartiet kan inte se att det här är annat än vidare steg på den väg alliansstyret följt 
länge, en väg som i allt väsentligt innebär att de abdikerar från sitt ansvar för 
bostadsförsörjningen inom kommunens gränser. 

Protokollsanteckning 
Mikael Carlsson lät anteckna följande för Nackalistan: 
Nackalistan bifaller tjänsteskrivelsens föreslagna yttrande, samt vänsterpartiets 
tilläggsyrkande om att det är viktigt att kommuner ges möjlighet att förhindra omvandlingar 
av befintligt bestånd med hänvisning till behovet av ett balanserat utbud. Ägarlägenheter 
kan annars på sikt leda till att hyresbostadsbestånden i kommunerna utarmas.  

Nackalistan instämmer i att betänkandet inte har undersökt vilka konsekvenser som 
utredningens förslag får för landets kommuner vid ökade möjligheter att bilda 
ägarlägenheter om man beaktar kommunens ansvar för planering, byggande och 
infrastruktur. Utökade möjligheter att bilda ägarlägenheter i småhus kan få oönskade 
effekter inom redan detaljplanelagda områden, och det saknas resonemang kring detta. Allt 
detta kan innebära oförutsedda och ökade kostnader för kommuner, men också andra 
effekter som att ett områdes karaktär kan ändras vid en förtätning och/eller att kommunal 
service och infrastruktur riskerar att bli underdimensionerade. Det kan även ge effekter 
som en ökad korttidsuthyrning, vilket kan få andra oönskade effekter som ökad otrygghet i 
ett område.  
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Nackalistan anser att hyrköpsmodellen kan vara bra som ett komplement till andra 
upplåtelseformer. Det är även positivt med en lagreglering som stärker konsumentskyddet 
och minskar osäkerhet i avtalsförhållanden. 

- - - - - 
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§  96 KFKS-2024-01368 

Medborgarförslag om att skaffa en vänort i Ukraina 
Inkom den 18 december 2024 

Beslut 
Kommunstyrelsen ger stadsledningskontoret i uppdrag att återkomma med förslag på 
upplägg och former för att starta ett tätare erfarenhetsutbyte med Ukraina. Syftet ska vara 
att skapa ömsesidig nytta i frågor om beredskap och förmågan att upprätthålla 
samhällsviktiga funktioner i en krigssituation, om demokrati och offentlig förvaltning. 
Formen vänort kan vara aktuell men har samtidigt vissa begränsningar, därför är uppdraget 
lite bredare för att både passa Nacka och berörd(a) kommuner i Ukraina. Med detta är 
medborgarförslaget färdigbehandlat. 

Sammanfattning av ärendet 
En medborgare har lämnat in ett medborgarförslag som handlar om att skaffa en vänort i 
Ukraina. 

Från tjänsteskrivelsen daterad den 11 mars 2025 framgår följande bedömning. Nuvarande 
internationella samarbeten anses vara mer effektiva än traditionella vänortssamarbeten, 
särskilt när det gäller stöd till ukrainska flyktingar. Genom samarbete med 
Migrationsverket, civilsamhället och andra myndigheter ges flyktingar boende, utbildning, 
jobb och stöd för att snabbare komma in i samhället. Det internationella arbetet är en del 
av den ordinarie verksamheten och används som ett verktyg för utveckling snarare än en 
separat aktivitet. Eftersom dessa insatser ger konkreta och direkta resultat för både 
nyanlända och samhället, bedöms de vara mer användbara än långsiktiga 
vänortssamarbeten.  

Vid sammanträdet med kommunstyrelsens arbetsutskott den 1 april 2025 beslutade 
utskottet att föreslå kommunstyrelsen att fatta följande beslut i ärendet: ”Kommunstyrelsen 
ger stadsledningskontoret i uppdrag att återkomma med förslag på upplägg och former för 
att starta ett tätare erfarenhetsutbyte med Ukraina. Syftet ska vara att skapa ömsesidig nytta 
i frågor om beredskap och förmågan att upprätthålla samhällsviktiga funktioner i en 
krigssituation, om demokrati och offentlig förvaltning. Formen vänort kan vara aktuell men 
har samtidigt vissa begränsningar, därför är uppdraget lite bredare för att både passa Nacka 
och berörd(a) kommuner i Ukraina. Med detta är medborgarförslaget färdigbehandlat.” 

Handlingar i ärendet 
Protokollsutdrag KSAU 2025-04-01 § 50 
Tjänsteskrivelse daterad den 11 mars 2025 
Bilaga 1 Medborgarförslag om att skaffa en vänort i Ukraina från den 18 december 2024 
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Yrkanden 
Monica Brohede Tellström (L) yrkade bifall till arbetsutskottets förslag. I yrkandet 
instämde Johan Krogh (C), Mikael Carlsson (NL), Tomas Ottosson (V), Johanna Kvist (S), 
Desha Svenneborg (MP), Karin Teljstedt (KD och Mats Gerdau (M). 

Beslutsgång 
Ordförande konstaterade att det fanns ett förslag till beslut, Monica Brohede Tellströms 
yrkande, och att kommunstyrelsens beslutade i enlighet med det. 

Protokollsanteckning 
Monica Brohede Tellström lät anteckna följande för Liberalerna: 
Detta beslut markerar ett viktigt steg i ett arbete som Liberalerna Nacka redan initierade 
våren 2022, när vi i ett politikerinitiativ i kommunstyrelsen föreslog att Nacka ska erbjuda 
ett vänortsavtal med en intresserad ukrainsk kommun. Då var frågan lite för tidigt väckt en 
kort tid efter Rysslands fullskaliga invasion, men idag finns det i Ukrainska kommuner en 
förmåga och vilja att samarbeta långsiktigt med en svensk kommun. Därför välkomnar vi 
medborgarförslaget. 

Ukraina försvarar just nu inte bara sin frihet, utan också våra gemensamma värden. Vi 
Liberaler har stått bakom det omfattande militära och ekonomiska stödet till Ukraina på 
nationell nivå – och vi ser också att vi kan bidra lokalt på ett konkret och meningsfullt sätt. 
Vi är dessutom övertygade om att Nacka har mycket att lära av en Ukrainsk kommun om 
hur man upprätthåller lokal demokrati och kommunal service i en allvarlig krigs- eller 
krissituation. 

Mikael Carlsson lät anteckna följande för Nackalistan: 
Nackalistan ser positivt på att Nacka kommun utvecklar närmare band med en kommun i 
Ukraina. I en tid där grundläggande värderingar om demokrati, frihet och 
självbestämmande hotas av ett pågående angreppskrig, är det viktigare än någonsin att visa 
solidaritet med det ukrainska folket. 

Genom en vänortssamverkan kan vi som kommun få värdefulla kunskaper och delges 
erfarenheter som vi kan ha nytta av. 

- - - - - 
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§  97 KFKS-2025-00048 

Medborgarförslag – Gratis SL busskort/fritidskort för alla 
barn och ungdomar i Nacka kommun 
Inkom den 10 januari 2025 

Beslut 
Kommunstyrelsen avslår medborgarförslaget om att införa gratis SL-kort till alla Nacka 
kommuns barn och ungdomar med anledning av att Region Stockholm har huvudansvar 
för kollektivtrafikens utbud och biljettpriser. 

Sammanfattning av ärendet 
I medborgarförslaget föreslås att kommunen inför gratis SL-kort till alla Nacka kommuns 
barn och ungdomar. Trafikenheten bedömer att intentionerna i medborgarförslaget är 
positiva i syfte att öka tillgängligheten till kollektivtrafiken för barn och unga. Nacka 
kommun arbetar kontinuerligt med åtgärder som fyller samma målbild, där kommunen 
tydligt har ansvar, rådighet och möjligheter. Regionen ansvarar för kollektivtrafikens utbud 
och biljettpriser, och är den part som primärt bör hantera frågan om att ytterligare reducera 
priset för resenärerna.   

Avseende de ekonomiska motiven i förslaget har barn och ungdomar redan förmånliga 
erbjudanden och priser på den ordinarie SL-taxan. Bedömningen är att förslaget bör avslås 
med anledning av att Region Stockholm har huvudansvar för kollektivtrafikens utbud och 
biljettpriser. 

Handlingar i ärendet 
Tjänsteskrivelse daterad den 24 februari 2025 
Bilaga 1. Medborgarförslag 

Beslutsgång 
Ordföranden konstaterade att det fanns ett förslag till beslut, stadsutvecklingsutskottets 
förslag, och att kommunstyrelsen beslutade i enlighet med det. 

Protokollsanteckning 
Johanna Kvist lät anteckna följande för Socialdemokraterna: 
Socialdemokraterna anser förstås att det är mycket viktigt att kollektivtrafik är tillgängligt 
för alla grupper i samhället. Därför tycker vi att intentionerna i medborgarförslaget är 
positiva. Vi uppfattar att syftet är att öka antalet resor med kollektiva färdmedel och att öka 
tillgängligheten till kollektivtrafik för unga. Men vi menar att det med dagens ekonomiska 
läge inte är möjligt att kommunen tar på sig nya utgifter på 100-tals miljoner kronor på ett 
område som i första hand är regionens ansvar. Därutöver har både unga redan idag mer 
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förmånliga priser på färdbiljetter än övriga ålderskategorier. Från och med sportlovet 2024 
är ungdomar i åldern 12-17 år också berättigade till en lovbiljett som gör att de kan resa 
kostnadsfritt med kollektivtrafiken under alla skollov. 

Tomas Ottosson lät anteckna följande för Vänsterpartiet: 
Det här ett bra förslag, som alliansens budget tyvärr inte mäktar med att realisera. 
Vänsterpartiet har inte heller avsatt 126 miljoner till detta i årets budget. Vi hade dock en 
skattehöjning i vår budget som åtminstone delvis hade kunnat täcka utgiften. 

Vi är vidare något skeptiska till kostnadskalkylen, som får det till att SL—kort till barn och 
ungdomar skulle kosta 126 miljoner kronor. Vi tror att syftet med förslaget går att uppnå 
till en betydligt lägre kostnad. Alla har till att börja med inte behov av kortet, och vidare 
skulle det gå att konstruera ett system där Nacka kommun endast betalar för de resor som 
faktiskt görs, vilket skulle resultera i en betydligt lägre kostnad. 

- - - - - 
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§  98 KFKS-2022-00729 

Avsägelse och fyllnadsval till kommunstyrelsens utskott, 
beredning och näringslivsråd mandatperioden 2023-2026 

Beslut 
Kommunstyrelsen beviljar begäran om entledigande enligt sammanställning nedan. 

Kommunstyrelsen beslutar om fyllnadsval enligt sammanställning nedan. 

Sammanfattning av ärendet 
 

Avsägelser Utskott/råd/beredning och 
period 

Inkomna nomineringar 
gällande fyllnadsval  

Monica Brohede 
Tellström (L) 
Begäran om entledigande  

Ersättare i kommunstyrelsens 
verksamhetsutskott 2025-04-07- 
2026-12-31 

Martin Sääf (L) 

Monica Brohede 
Tellström (L) 
Begäran om entledigande 

Ersättare i kommunstyrelsens 
arbetsutskott 2025-04-07- 2026-
12-31 

Martin Sääf (L) 

Monica Brohede 
Tellström (L) 
Begäran om entledigande 

Ersättare i kommunstyrelsens 
stadsutvecklingsutskott 2025-04-
07- 2026-12-31 

Martin Sääf (L) 

Monica Brohede 
Tellström (L) 
Begäran om entledigande 

Ledamot i kommunstyrelsen 
miljöutskott 2025-04-07- 2026-
12-31 

Martin Sääf (L) 

Gunilla Grudevall-Steen 
(L) 
Begäran om entledigande 

Ordförande i kommunstyrelsens 
trygghetsutskott 2025-04-07- 
2026-12-31 

Martin Sääf (L) 

Gunilla Grudevall-Steen 
(L) 
Begäran om entledigande 

1 vice ordföranden i 
kommunstyrelsens 
stadsutvecklingsutskott 2025-04-
07- 2026-12-31 

Monica Brohede Tellström (L) 

Gunilla Grudevall-Steen 
(L) 
Begäran om entledigande 

Ledamot i kommunstyrelsens 
verksamhetsutskott 2025-04-07- 
2026-12-31 

Monica Brohede Tellström (L) 

Gunilla Grudevall-Steen 
(L) 
Begäran om entledigande 

Ledamot i kommunstyrelsens 
arbetsutskott 2025-04-07- 2026-
12-31 

Monica Brohede Tellström (L) 
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Gunilla Grudevall-Steen 
(L) 
Begäran om entledigande 

Ersättare i kommunstyrelsens 
miljöutskott 2025-04-07- 2026-
12-31 

Monica Brohede Tellström (L) 

Gunilla Grudevall-Steen 
(L) 
Begäran om entledigande 

1 vice ordförande i 
Näringslivsrådet 2025-04-07- 
2026-12-31 

Monica Brohede Tellström(L) 

Gunilla Grudevall-Steen 
(L) 
Begäran om entledigande 

Ledamot i Beredningen för 
beredskapsfrågor 2025-04-07- 
2026-12-31 

Martin Sääf (L) 

 

Beslutsgång 
Ordföranden konstaterade att det fanns ett förslag till beslut, det utsända, och att 
kommunstyrelsen beslutat i enlighet med det 

- - - - - 
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§  99  

Övriga frågor 

Beslut 
Kommunstyrelsen tar emot politikerinitiativet och lämnar det vidare för beredning. 

Kommunstryelsen noterar de övriga frågorna till protokollet. 

Sammanfattning av ärendet 
Politikerinitiativ: 

- Johan Krogh (C), Mats Gerdau (M), Monica Brohede Tellström (L) och Karin 
Teljstedt (KD) väcker politikerinitiativet ”Ta ett helhetsgrepp för Henriksdal – 
Kvarnholmen” (KFKS 2025-00471). 

Desha Svenneborg (MP), Henrik Unosson (S) samt Mikael Carlsson (NL) ansluter 
sig till politikerinitiativet. 

Övriga frågor: 

- Desha Svenneborg (MP) tar upp frågan om skrivelser från invånare som är 
undrande över postnords postutdelning. Konstateras att det inte är en kommunal 
angelägenhet. 

- Tomas Ottosson (V) tar upp frågan om koldioxidbudget och vill att 
kommunstyrelsen får en redovisning av det. Frågan hör hemma i miljöutskottet och 
bör tas där. 

 

Beslutsgång 
Kommunstyrelsen beslutade att ta emot politikerinitiativet och lämna det vidare för 
beredning.  

Kommunstyrelsen noterade de övriga frågorna till protokollet. 

- - - - - 
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§  100 KFKS-2025-00404 

Tilldelningsbeslut i upphandlingen av ut- och 
ombyggnation av Nacka bollhall  

Beslut 
Kommunstyrelsen beslutar att tilldela avtal i upphandlingen av ut- och ombyggnation av 
Nacka bollhall till HH:s Ventilation AB med organisationsnummer 556381-0083. 

Kommunstyrelsen delegerar till enhetschefen för enheten för byggprojektledning att efter 
att avtalsspärren löpt ut ingå avtalet i enlighet med de villkor som följer av avtalet och 
upphandlingsdokumentet. 

Beslutet justeras omedelbart. 

Sammanfattning av ärendet 
Upphandling av ut- och ombyggnation av Nacka bollhall har genomförts enligt beslut av 
Kommunstyrelsen den 16 december 2024, § 318  (KFKS-2024-00773). Upphandlingen 
omfattar en totalentreprenad avseende ut- och ombyggnation av Nacka bollhall. 
Entreprenaden kommer att resultera i att större utrymmen, uppdaterad belysning, 
förbättrad ventilation och fler publikplatser tillskapas samt bättre tillgänglighet till lokalerna.  

För att tillse att anbudsgivarna kan utföra denna relativt komplicerade entreprenad har krav 
bland annat ställts på tidigare erfarenhet av liknande entreprenader. Anbudsgivarna har 
inkommit med fasta priser för entreprenaden baserat på de handlingar som tagits fram. 
Anbuden har sedan utvärderats enligt en mervärdesmodell där en bedömning av 
anbudsgivarnas inlämnade genomförandebeskrivning gjorts.  

I upphandlingen har 2 anbud inkommit. Kommunstyrelsen föreslås anta det anbud som 
uppfyller ställda krav i upphandlingen och har det bästa förhållandet mellan pris och 
kvalitet, vilket är anbudet från HH:s Ventilation AB. Det sammanlagda värdet för avtalet 
uppgår till 43 165 000 kronor. 

Avtalsspärren gäller i tio (10) dagar från det att tilldelningsbeslutet fattats. 

Handlingar i ärendet 
Tjänsteskrivelse daterad den 4 april 2025 
Bilaga 1. Upphandlingsprotokoll 

Beslutsgång 
Kommunstyrelsen beslutar i enlighet med det utsända förslaget. 

- - - - - 
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§  101 KFKS-2024-01203 

Tilldelningsbeslut i upphandling av avropet avseende 
licenspartner och licensnära konsulttjänster  
Avrop från Addas ramavtal ”Programvaror och molntjänster 2023” 

Beslut 
Kommunstyrelsen beslutar att tilldela avtal i avrop avseende licenspartner och licensnära 
konsulttjänster till Atea Sverige AB med organisationsnummer 55648–0282. 

Kommunstyrelsen delegerar till digitaliseringsdirektör att efter att avtalsspärren löpt ut ingå 
avtalet i enlighet med de villkor som följer av avtalet och upphandlingsdokumentet. 

Beslutet justeras omedelbart. 

Sammanfattning av ärendet 
Nacka kommun har genomfört avrop avseende licenspartner och licensnära 
konsulttjänster, enligt beslut av kommunstyrelsen den 16 december 2024, § 333.  

Avropsavtalet omfattar licensförsörjning för programvaror från Microsoft, Adobe och 
andra leverantörer som är nödvändiga för kommunens verksamhet samt licensnära 
konsulttjänster. 

Krav har ställts på att leverantören ska ha adekvat partnerskap med licensleverantörer som 
Microsoft och Adobe samt vara berättigad att sälja dessa licenser. Krav har även ställts på 
erfarenhet och kapacitet för hantering av licenser från Microsoft och Adobe. 

Det har även ställts krav på att leverantören kan erbjuda licensnära konsulttjänster, såsom 
rådgivning inför licensrevisioner. Dessa tjänster har prissatts separat i avropet för att inte 
belasta licenspriserna. 

Slutligen har krav ställts på att leverantörens personal har fördjupad kunskap om 
licensmodeller och lagkrav för offentlig sektor. 

Utvärderingen av anbud har genomförts enligt utvärderingsgrunden lägsta pris. Det anbud 
som uppfyllde samtliga krav i avropsförfrågan och erbjöd det lägsta totala priset föreslås 
tilldelas kontraktet. 

Avtalsspärren gäller i (10) tio dagar från det att kommunen meddelar tilldelningsbeslutet 
genom upphandlingssystemet Kommers. 
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Handlingar i ärendet 
Tjänsteskrivelse daterad den 25 mars 2025 
Bilaga. Upphandlingsprotokoll 

Beslutsgång 
Kommunstyrelsen beslutar i enlighet med det utsända förslaget. 

 

- - - - - 
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Bilaga 1 till protokoll KS 2025-04-07 § 79 
Beslut om granskning av ny översiktsplan 

(KFKS 2025-00212) 
 

Yrkanden: 
Desha Svenneborg (MP) yrkade: 
 
18. Beslut om granskning av ny översiktsplan 

- s. 9, stycket “Nacka i regionen”, sista meningen stryks. Nacka arbetar för att stärka 
den nord-sydliga förbindelsen i länet genom en Östlig förbindelse. 

- s. 10 andra punkten i stycket “Mellankommunala intressen” Östlig förbindelse är av 
både lokalt, regionalt och nationellt intresse och skulle innebära att Stockholm får 
en färdigställd ringled runt innerstaden. Läs mer om östlig förbindelse i kap. 2, God 
framkomlighet samt kap. 4, Mobilitet och transportsystem samt riksintresse för 
kommunikationer. 

- s 18 i andra stycket under “Utvecklingsinriktning” stryks och med norra 
Djurgårdsstaden genom östlig förbindelse av vägnätet, vilket stärker tillgängligheten 
för Nackaborna. 

- s 22 “Sammanlänkade och framkomlig” För att möta behovet av effektiva 
transporter optimeras och utvecklas vägnätet, där satsningar på kollektivtrafik, 
cykelvägar och bland annat Östlig förbindelse och tunnelbanan till Nacka skapar 
bättre kopplingar inom Stockholmsregionen och stärker framkomligheten för alla 
biltrafiken.  

- s 31, följande stycke stryks “Den framtida vägtunneln Östlig förbindelse planeras 
att ansluta vid marknivå i Sickla, vilket förbättrar framkomligheten för personbilar 
och kollektivtrafik. Tunnelns utformning och skyddsavstånd påverkar dock 
möjligheterna för bebyggelseutveckling i området” och ersätts med: En vägtunnel 
för Östlig vägförbindelse inte är i linje med den hållbara stad kommunen vill 
utveckla. Förbindelsen omöjliggör en uppfyllelse av samtliga miljö- och klimatmål 
och skulle innebära att en motorväg planeras mitt i centrala Nacka, långt ifrån den 
eventuella nytta en ringled kan innebära. Fokus måste istället vara det kollektiva 
resandet för ett bättre nyttjande av de befintliga vägarna. Utvecklingen av en Östlig 
förbindelse för kollektivtrafik med exempelvis utbyggda spårförbindelser kan 
däremot vara viktig för såväl Nacka som Stockholms kommun och hela regionen. 
En sådan tunnels utformning och skyddsavstånd påverkar dock möjligheterna för 
bebyggelseutveckling i området. 
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- S. 43 Vo6 Österviks verksamhetsområde: Området söder om 
Saltsjöbadsleden bibehålls och utvecklas för verksamheter med begränsad 
omgivningspåverkan. Befintliga tekniska anläggningar elnätstation och 
kretsloppscentral (KLC), söder om Saltsjöbadsleden bibehålls och utvecklas. 

- s 54. Följande stycke stryks: Vägtunnelförbindelsen Östlig förbindelse förbättrar 
både regional och lokal tillgänglighet genom att skapa en ny förbindelse norrut från 
Södra länken och Värmdöleden. Förbindelsen stärker arbetsmarknadens funktion, 
möjliggör smidigare godstransporter och minskar sårbarheten i Stockholms 
vägtransportnät. För Nacka innebär detta en mer robust infrastruktur som minskar 
trafikbelastningen på lokala vägar och förbättrar tillgängligheten till andra delar av 
regionen. Förhållningssätt: Östlig förbindelse är en viktig del av 
Stockholmsregionens framtida transportinfrastruktur och Nacka kommun verkar 
för att den ska genomföras. 
och ersätts med: 
Östlig förbindelse är inte i linje med den hållbara stad kommunen vill utveckla. 
Förbindelsen omöjliggör en uppfyllelse av samtliga miljö- och klimatmål och skulle 
innebära att en motorväg planeras mitt i centrala Nacka, långt ifrån den eventuella 
nytta en ringled kan innebära. Fokus måste istället vara det kollektiva resandet för 
ett bättre nyttjande av de befintliga vägarna. Utvecklingen av en Östlig förbindelse 
för kollektivtrafik med exempelvis utbyggda spårförbindelser kan däremot vara 
viktig för såväl Nacka som Stockholms kommun och hela regionen. En östlig 
spårförbindelse under jord kan vara strategiskt viktig för att underlätta samordning 
och logistik vid olika typer av katastrofer, eftersom broar utgör sårbar infrastruktur 
vid krig. 
Förhållningssätt: 
- Östliga spårförbindelser är viktiga för Stockholmsregionens framtida 
transportinfrastruktur. Nacka kommun verkar för motorvägen Östlig förbindelse 
inte genomförs och för att östliga förbindelser för kollektivt resande utvecklas. 

- s 68-69, följande stycke stryks 
Framtida vägar – Östlig förbindelse 
Östlig förbindelse är ett riksintresse för framtida vägförbindelse och syftar till att 
binda samman Södra och Norra länken till en ringled kring Stockholm. Den 
omfattar tunnelrör och trafikplatser i Sickla och Ropsten, samt ett skyddsområde 
för att säkerställa anläggningens funktion och genomförande. På mark där 
vägtunnelns tak ligger närmare markytan än 25 meter kan ingen ny bebyggelse 
tillkomma. Kommunens förhållningssätt: 
• Pågående och kommande planer ska förhålla sig till skyddsområdet så att 

genomförandet av Östlig förbindelse inte påtagligt försvåras. 
• Kommunen verkar för att planeringen av Östlig förbindelse återupptas och att 

staten slutför projekteringen, så att gränsdragningar och förutsättningar för 
stadsutvecklingen tydliggörs. Kommunen verkar för att Östlig förbindelse kan 
genomföras och finansieras i form av exempelvis offentlig-privat samverkan. 
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och ändras till: 
Framtida vägar – Östlig spårförbindelse 
Östlig förbindelse är ett riksintresse för framtida vägförbindelse som omfattar 
tunnelrör och trafikplatser i Sickla och Ropsten, samt ett skyddsområde. På mark 
där tunnelns tak ligger närmare markytan än 25 meter kan ingen ny bebyggelse 
tillkomma. 
Kommunens förhållningssätt: 
• Pågående och kommande planer behöver förhålla sig till skyddsområdet. 
• Kommunen verkar för att Östlig förbindelse läggs ned och att staten avslutar 

projekteringen, så att gränsdragningar och förutsättningar för stadsutvecklingen 
tydliggörs. Kommunen verkar för att östliga spårförbindelser kan genomföras. 

 
 
 
 
Mikael Carlsson (NL) yrkade återremiss med följande motivering: 
 
Generella synpunkter:  

1. Inarbeta information i översiktsplanen om funktioner som de olika lokala 
centrumen bör innehålla, såsom skola, förskola, arbetsplatser, service, butiker, 
föreningslokaler, mötesplatser, kultur- och fritidsaktiviteter, utemiljöer och parker. 
N B. I granskningsrevisionen av översiktsplanen är referenser till 
strukturprogrammet för centrala Nacka samt planprogrammet för centrala Nacka, 
Sickla, Henriksdal, Orminge centrum, Fisksätra och Älta Centrum strukna. Före 
samrådet föreslog Nackalistan att översiktsplanen inte ska referera till utdaterade 
planprogram utan att relevanta uppgifter från programplanerna bör skrivas in direkt 
i översiktsplanen. Detta inkluderar funktioner som de olika lokala centrumen bör 
innehålla som skola, förskola, arbetsplatser, service, butiker, vårdcentraler, 
tandläkarmottagningar, föreningslokaler, mötesplatser, kultur- och fritidsaktiviteter, 
utemiljöer och parker. Dock kan vi inte se att denna information införts, varför 
relevant information om de lokala centrumen utgått ifrån översiktsplanen i 
gransknings-revisionen. 

2. Komplettera med digitalt och högupplöst kartmaterial.  
N B Detta har utlovats, bl a på KSSU 2025-03-25 inför beslut om granskning. 

3. Komplettera översiktsplanen med underlag för befolkningstillväxt i olika 
kommundelarna, t ex enligt den kommunindelning som definieras på s. 29.  
Bedömningar av lämplighet för befolkningsökning i olika områden behöver utgå 
från en analys av historisk bebyggelseutveckling, en nulägesanalys och analys av 
infrastrukturen i varje delområde.  

4. I översiktsplanens planeringsunderlag saknas kartering av vägtrafiknätet. 
Komplettera översiktsplanen med underlag för behov av vägar.  
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En trafikanalys för hela Nacka, och inte bara för västra Sicklaön, bör tas fram och 
ligga med som underlag till översiktsplanen senast vid planens antagande. 

5. Översiktsplanen bör beskriva kommunens ambition med att arbeta för slopade 
avgifter på Skurubron. 

6. I kartan Kollektivtrafiknätet föreslå en bytespunkt vid Tyresöleden söder om Älta 
Centrum. Platsen kan utvecklas med motorvägshållplatser i båda färdriktningar. 
N B.: Natur- och trafiknämnden har fattat beslut om att driva frågan mot 
Stockholms stad. 

7. I kartan Kollektivtrafiknätet ska kollektivtrafik med båt beskrivas bättre med 
information om vad som är reguljär pendelbåttrafik och vad som är glest trafikerad 
skärgårdstrafik (Vaxholmsfärja).  
N B: Alla båtlinjer benämns ”färja” i gransknings-revisionen.  

8. Komplettera kartan med idrottsanläggningar med information om typ av anläggning (t 
ex simhall eller 5-mannaplan), vilket krävs för att kartan ska vara användbar. 

9. Komplettera avsnittet Miljökvalitetsnormer för buller med den nya bullerkartan. 
N B. Bullerkartan finns med som referensmaterial men inte i själva dokumentet. 

10. Komplettera kartan med leder badplatser och gröna stationer med komplettera även 
bägge kartorna med den befintliga vandringsleden mellan Hammarbybacken och 
Hellasgården saknas (i bägge kartorna). 

11. Kartan idrott, rekreation och friluftsliv med förklaring till alla fyra färger på 
grönområden. Bara två av dem är beskrivna i teckenförklaringen. Var även 
konsekvent med ifall kartan beskriver befintliga eller planerade 
verksamhetsområden. 

12. Komplettera kartan Cykelstråk med den föreslagna gång och cykelbron Henriksdal-
Sickla. Denna omnämns i texten men finns inte på kartan. 

13. Addera en referens till det antagna cykelprogrammet för Nacka kommun från 
översiktsplanen. 

14. Addera en referens till den antagna avfallsplanen för Nacka kommun bör refereras i 
översiktsplanen.   

15. Planeringsunderlagen på s. 72 saknas. D bör innehålla refererade planerna och 
dokumenten, t ex Befolkningsprognos, Miljö- och klimatprogrammet, Grön och 
blåstrukturprogrammet, Naturvårdsplanen, Områdesplan Björknäs-Eknäs, med datum och 
revision. 

16. Generellt bör underliggande dokument som Grön och blåstrukturprogrammet, 
Naturvårdsplanen, Parkplan vara framtagna före översiktsplanens antagande.  

 
Områdesspecifika synpunkter:  
 
Västra Sicklaön 

17. Mb2. Marken norr om Trolldalen men söder om Kvarnholmen ska markeras som 
naturmark i plankartan. 
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18. Mb2. Den östliga sidan av Henriksdalsbacken (Trolldalen) ska förbli naturmark och 
inte exploateras. 

19. Mb2. Gäddviken. Trafiksituationen får inte förvärras av den kommande detaljplanen. 
Till exempel måste tunneln genom Finnbodaberget fungera för genomfartstrafik till 
Kvarnholmen. 

20. Mb2. Utblicken och förmansbostaden på Finnberget. Detta område bör betecknas 
som naturmark och inte exploateras. 

21. Mb2. Skatberget. Denna skogsdunge mellan Finnberget och Finnboda bör förbli 
naturmark och inte exploateras. 

22. Mb2. Bageribacken. Detta område i Saltsjöqvarn mellan bostadsområdet och 
Saltsjöbanan bör förbli naturmark och inte exploateras. 

23. Mb2. Engelska parken. Detta område i skogsdungen mellan Danvikshem och Vilans 
skola bör förbli naturmark och inte exploateras. Skogsdungen har naturvärde klass 
1. 

24. Mb2. Fredriksberg. Detta område på östra Kvarnholmen mellan Kvarnholmsvägen, 
Disponentbostaden, Kvarnholmsparken och Stockholms inlopp bör förbli 
naturmark och inte exploateras. 

25. Mb2. Finnbodaberget. Tillgängligheten för de boende bör förbättras genom att 
anlägga en hiss. 

26. Mb3. Svindersberg bör förbli naturmark och inte exploateras. 
27. Mb4. Birkaområdet med villakaraktär bör bevaras och inte exploateras. 
28. Mb4. Sydöstra Vikdalen. Grönområdet norr om Värmdöleden bör bevaras och gärna 

skyddas. 
29. Mb4. Det bör förtydligas att området Järlahöjden även fortsatt ska utgöra ett nav för 

idrotten i kommunen med ett idrottskluster som utvecklas med växande behov. 
30. Mb4. Det bör förtydligas i texten att här ska anläggas en snabb och gen bytesplats 

mellan olika trafikslag som inte inverkar negativt på den redan ansträngda 
trafiksituationen runt Nacka forum. 

 
Östra Sicklaön och Boo 

31. Låt Östra Sicklaön och Boo vara separata avsnitt i översiktsplanen, precis som 
angett på orienteringskartan för kommunindelning på s. 29.  

32. Sb10, Sb11, Sb12. I översiktsplanens kapitel Lokala utvecklingsmöjligheter, låt Boo få 
en egen karta och avsnitt. Kartan över Boo är nu klippt i två och delad på s. 36 och 
37 varför det inte går att utläsa var gränserna går för områdena i västra Boo, bl a 
Tollare, Björknäs och Eknäs.  

33. Sb23 har angetts som beteckning för två olika områden, både Tegelön/Knarrnäs 
med även för ett annat område norr om Orminge centrum. 

34. Sb23, Sb24, Sb25, Sb26 Texten korresponderar inte emot områdena i kartan. 
35. Lc3, Sb23 och Sb24. Orminge centrum. 

att översiktsplanens inriktning i för Orminge är att planprogrammets mål på 1100–
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1300 bostäder hålls i stället för de nu planerade 2800 bostäderna i Orminge 
Begränsa mängden tillkommande bostäder i och runtom Orminge.  

36. Lc3 I kartan Kollektivtrafiknätet anges Knutpunkten i Orminge centrum som en 
bytespunkt. En vänthall bör anläggas här och mark behöver avsättas för denna 
bussterminal i den fysiska planeringen, vilket bör tilläggas i beskrivningen. 

37. Lc3. Orminge. Tillräckligt med infartsparkeringsplatser och parkeringsplatser för 
centrumbesökare behöver planeras in, anpassat efter Orminge som huvudsakligt 
kommundelscentrum för 37 000 invånare. 

38. Sb10 och Sb11. I delar av Björknäs saknas detaljplaner, vilket har identifierats som 
problem både för tjänstemän och för områdets utveckling. Nacka kommun 
behöver tillse att all mark detaljplaneras och att områdens karaktär får skydd i plan, 
vilket behöver beskrivas som ett mål i ÖP. Detta överensstämmer även med beslut 
runt områdesplan Björknäs-Eknäs. 

39. Lc2. Området för Björknäs centrum tycks vara felaktigt markerad i kartbild s 37. 
Centralplan ingår inte i Björknäs centrum, utan i ett annat sammanhang - område 
Sb10.  

40. Sb20. Tollare bör markeras som ett lokalt centrum istället för sammanhängande 
bostadsbebyggelse. Tollare behöver kompletteras med service, grönytor och kultur.  

41. Sb20 och Sb11. Pendelbåttrafik till Tollare brygga samt till Klintens brygga i 
Björknäs från centrala Stockholm bör utredas. 

42. Vo1. Kummelberget. All natur runt Kummelbergets verksamhetsområde bör 
inkluderas i Skarpnäs naturreservat då där råder höga naturvärden, strandskydd och 
nyckelbiotop.  

43. Vo2. Nuvarande detaljplan för Orminge trafikplats, bör utgå.  
44. Sb25. Dalkarlsängen. Beskrivningen i granskningsrevisionen är ändrad till ”Orminge 

trafikplats har inslag av handel. Ingen ytterligare dagligvaruhandel bör tillkomma 
inom området.”  
Detta bör ändras till att ”Exploatering av våtmarken i Dalkarlsängen bör undvikas. 
Möjligheten att nyttja marken på Boo-tippen, som saknar naturvärden och ska 
övertäckas, till andra funktioner än logistikcentrum bör utredas, till exempel 
idrottsyta, park eller gata. Inga bostäder bör tillkomma på platsen. 

45. Sb25 Dalkarlsängen En befintlig temporär kretsloppscentral (KLC) finns här. Boo 
behöver en permanent KLC och översiktsplanen bör peka ut mark för detta. Om 
den befintliga KLCn planeras att permanentas, vilket Nackalistan rekommenderar, 
måste beskrivningen av Vo3 uppdateras med denna information. 

46. N5. Ett naturreservat bör instiftas i Skuruparken. I andra hand stödjer dock 
Nackalistan förslaget att utreda ett naturvårdsavtal här. 

 
Fisksätra och Saltsjöbaden 

47. Sb31. Sb10, Sb11, Sb12. I översiktsplanens kapitel Lokala utvecklingsmöjligheter, är 
kartan klippt i två och delad på s. 41 och 42 varför det inte går att utläsa var 
gränserna går för östra delen av Saltsjöbaden och Solsidan. 
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48. Lc4. Pendelbåttrafik till Saltsjöpir från centrala Stockholm bör utredas. 
49. N20. Skutviken i naturreservatet bör utvecklas för friluftsverksamhet i enlighet med 

Saltsjöbadens Naturskyddsförenings ”Vision för Skutviken” från 2020, dock med 
bibehållen byggnadsyta. 

50. N20. Detaljplanen för Igelbodatomterna bör upphävas, vilket bör framgå av 
beskrivningen. 

51. Vo7. Gungviken bör nyttjas till idrotts- och friluftsändamål. Vinterförvaring av 
fritidsbåtar kan inrymmas under detta. 

 
 
  

https://saltsjobaden.naturskyddsforeningen.se/wp-content/uploads/sites/164/2021/04/Vision-Skutviken-2020.pdf
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Älta 
52. Lc6. En våtmarkspark bör anläggas även i den västra delen av Älta våtmark (d v s 

väster om N29 Älta Våtmark). 
53. Sb36 Mark för lokalisering av en drivmedelstation nära Tyresöleden bör pekas ut. 
54. Sb36 Infartsparkeringen för bilar vid Ekstubben bör förbli kvar. 
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